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Milí spoluobčané, přeji vám klidné a radostné Vánoce. Jako obec máme za sebou úspěšný rok. Potkali jsme se 
na spoustě akcí, podařilo se nám Branišovice zase trochu opravit a zkrášlit a připravili jsme spoustu projektů, aby bylo 
co dělat i v příštím roce 2024. A v něm vám přeji spoustu sil a těším se, co nového přinese.

Marek Sovka, starosta
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Co se nám povedlo?Co se nám povedlo?
Vesnice roku 

Největší akcí letošního roku byla bezpochyby soutěž Vesni-
ce roku. O krajském kole a umístění jsem Vás informoval v let-
ním čísle zpravodaje. Celostátní kolo se konalo v rámci Oran-
žové stuhy 13. září, kdy nás na dvě hodiny navštívila komise 
a zadání bylo jasné - představit Branišovice s motivem země-
dělství, tradice, místních potravin, života a kultury v krajině.

Pravidelně zasedal „poradní orgán“ předsedů spolků 
s vedením a zaměstnanci obce. Na poradách jsme probíra-
li, jak vlastně probíhá obyčejný život u nás a jak ho předsta-
vit komisi, a co je zase tak trošku jedinečné. V rámci dne D 
a prezentace obce probíhalo, až podezřele, vše dle plánu 
a vše jsme stihli na minuty. Komise odjížděla spokojená 
a my jsme měli opravdu dobrý pocit. 

Vyhlášení výsledků proběhlo o měsíc později ve Vald-
štejnském sále Senátu Parlamentu České republiky. Úsi-
lí se vyplatilo, získali jsme 2. místo v kategorii Oranžová 
stuha v rámci České republiky a s tím spojenou odměnu 
800 000 Kč (600 000 Kč za krajské kolo a 200 000 Kč 
za celostátní kolo). Od Jihomoravského kraje ještě obec 
obdržela za prezentaci v soutěži 200 000 Kč, celkově tedy 
obci přinesla účast 1 000 000 Kč. 

Podobně probíhalo i celostátní kolo Vesnické knihov-
ny roku, kdy nás 1. září navštívila celostátní komise 
a na prezentaci jsme měli 90 minut. Vyhlášení výsledků pak 
proběhlo 14. září v Klementinu Národní knihovny za účasti 
ministra kultury, který nám předal mimořádné ocenění. 

To co nám soutěž přinesla, jsou nejen výše uvedené fi -
nance, ale také dala vzniknout pravidelnému setkávání všech 
spolků a obce, čímž vznikl prostor pro zjišťování požadavků 
a případné spolupráce na nejbližších akcích. Spolky se tak 
ještě více semknuly a provázaly, což mě velice těší. 

Prvek soutěživosti, nadšení a naděje motivoval všech-
ny občany, kteří se na přípravách podíleli, a dovedl nás 
až k tomuto mimořádnému úspěchu. Je to naše společná 
práce a velmi za ni děkuji. 

Přírodní zahrada mateřské školy
Projekt přírodní zahrady je velký, byl tedy rozdělen 

do několika etap. Po letošní realizaci pískoviště se zastíně-
ním a herními prvky, byla zahájena stavba skladu na hrač-
ky s přístřeškem, takzvané „malé venkovní učebny“. Je opět 
zhotovena z modřínového dřeva a navazuje na architekturu 
věže hasičky, autobusové zastávky nebo také místa ke grilo-
vání v areálu Kačáku. Již nyní je zažádáno o dotace v rám-
ci enviromentální výuky na vyvýšené záhony nebo mlžítko. 
Na zahradu byla umístěna zábavná věž z textilního kompo-
zitu RETEXTIL®, který kombinuje vlastnosti dřeva a plastu, 
je odolný proti vlhkosti, 
teplotám a mechanickému 
poškození, ale co je nejdů-
ležitější, je 95 % vyroben 
z druhotných surovin – vytří-
děného textilu. Ten pochází 
i z kontejneru za obecním 
úřadem. Kvalitní kusy texti-
lu se věnují charitě a odpa-
dová část se zpracuje. Až 
půjdete okolo, určitě se na 
věž mrkněte, nebudete mít 
pocit, že třídíte zbytečně.

Kolumbária
Na hřbitově jsou vybudována nová kolumbária. Celkem při-

bylo 42 nových schránek z teraco desek s nerezovými rámy 
okének. Kolumbární stěny jsou včetně odkládacího prostoru na 
svíčky a květiny. Okolí kolumbárií bylo dodlážděno a napojeno 
na chodník tak, aby plnily jeden funkční celek. Nyní zbývá ještě 
zhotovení klempířského zastřešení. Zhotovitelem kolumbárií 
byla fi rma Tezzo Tábor a celkem stála 388 000 Kč.
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Bioodpad
Fenoménem posledních let je bioodpad, kterého stále při-

bývá. Kromě malých kontejnerů od svozové fi rmy máme také 
svůj svoz velkými kontejnery. Dobrá zpráva je, že v příštím roce 
bude o dva menší kontejnery více, mají dorazit do konce roku. 

Zahrádky jsou zazimované a úroda sklizená. Teď nastává 
otázka, jak efektivně využít bioodpad. To jsme si vyzkoušeli 
letos poprvé. Obrovskou hromadu bioodpadu a klestí z ořezů 
stromů jsme podrtili pomocí speciální linky na drcení orga-
nické hmoty. Vytvořili jsme tak kompost, který lze opět využít 
na polích, zahradách a ve vinohradu. Aby tento cyklus správ-
ně fungoval, je potřeba vyvarovat se znečištění odevzdaného 
bioodpadu. Nevhazujte do nádob rostliny včetně květináčů 
nebo zbytky ze zeleniny v sáčcích. Je skvělé, že to nejlepší 
pro naši půdu nekončí někde na skládkách.

Areál chovatelny
Poslední dva roky ve spolupráci s Českým svazem 

chovatelů v Branišovicích úzce spolupracujeme na opravě 
areálu. Došlo k darování objektu obci s doživotním věcným 
břemenem ve prospěch spolku a spolkových akcí. Na základě 
toho mohlo být žádáno o převod pozemku pod budovou u Stát-
ního pozemkového úřadu, který jej bezúplatně převedl na obec 
a následně byl padající dvorní trakt opravován. Došlo k vybu-
dování základů pod starou budovou a dozdění již padající části. 
Poté byla i odbourána část budovy, která se nacházela na ci-
zím pozemku, a majetkové vztahy tak byly narovnány. Když je 
budova kompletně na obecních pozemcích, můžou začít další 
práce. Bylo zažádáno o úplatný převod dvora na obec, nyní je 
dvůr Státního pozemkového úřadu. Převod by měl být vyřešen 
v první čtvrtině příštího roku a následně bude na stavební úřad 
podán projekt, jehož předmětem je povolení stavebních úprav 
a nástavby objektu. Po provedení drobné nástavby a zhotove-
ní věnce bude objekt zastřešen. Střešní krytina bude plechová, 
imitace střešní tašky cihlové barvy. Do budoucna se pak počítá 
s instalací 119 kusů fotovoltaických článků o celkovém výkonu 

Potravinová banka
Na zastupitelstvu jsme schválili zřízení kontaktního místa 

Senior Pointu v komunitním centru a ofi ciální výdejní místo 
Potravinové banky, se kterou je memorandum uzavřeno do 
30. června 2026. Mobilní výdejna potravinové banky do obce 
zajíždí jednou za 14 dní v pátek, občané tak dostávají pra-
videlně balíčky. Nyní máme pod sebou i obce Troskotovice, 
Šumice, Bohutice, Vedrovice a navazujeme kontakt s dalšími. 
Mobilní výdejna se zaměřuje hlavně na seniory nebo rodiny 
s dětmi. Pomoc využívá už nemalý počet lidí a mám velmi 
pozitivní reakce. V případě, že vás nabídka pomoci zaujala, 
určitě se ozvěte komunitní pracovnici. 

47,6 kWp. V rámci komunitní energetiky se předpokládá využití 
této elektřiny pro zásobování veřejného osvětlení elektrickou 
energií.
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Na čem pracujeme?Na čem pracujeme?
Rozpočet

Plány na příští rok vychází z obecního rozpočtu. Návrh 
rozpočtu byl řádně vyvěšen na úředních deskách a ob-
čané ho měli možnost připomínkovat. Po schválení za-
stupitelstvem dne 12. prosince 2023 se stal schváleným 
rozpočtem na rok 2024. V rozpočtu roku 2024 je vyšší 
částka na již potřebné opravy části místních komunikací 
v Branišovicích a Vinohrádkách. 

Silnice v ulici ke hřbitovu
Projektová dokumentace v úseku od hřbitova po kři-

žovatku u obecního úřadu v délce asi 350 metrů byla 
začátkem prosince odeslána na stavební úřad k vyjádře-
ní a předpokládáme podání žádosti o stavební povolení 
v lednu 2024. V rámci úseku se preferuje proměnlivá šíř-
ka 3,5 - 4,8 metru, která je šetrnější ke stávající zástav-
bě. Počítáme také s podáním žádosti o dotaci na místní 
komunikace na Ministerstvu pro místní rozvoj. 

Vodní nádrž Kačák
Zub času už se podepsal i na rybníčku Kačák, nyní 

je potřeba připravit projekt revitalizace a návrh celkové 
rekonstrukce nádrže včetně funkčních objektů - nový 
nápustný objekt z Horního branišovického rybníka, nový 
požerák, opevnění a stabilizace břehů kamenným opev-
něním. V průběhu prosince proběhlo geodetické zaměře-
ní, rozbor sedimentů a zemin. Předpokládané dokončení 
projektové dokumentace je koncem třetího kvartálu roku 
2024. 

Nákup techniky
Finance spojené s odměnou v rámci Vesnice roku, by-

chom rádi využili na nákup techniky. V průběhu ledna pro-

běhne představení funkčních vzorků: traktorů, malotrak-
torů, včetně příslušenství tak, aby technika maximálně 
pomohla při uklízení veřejného prostranství. Na základě 
potřeb obce bude vypsáno výběrové řízení na techniku. 

Revitalizace území s vodními prvky 
Aneb dříve zde stál rybník… Obnovily se projekční prá-

ce na projektu „Mokřady pod krčmou“. Práce pozastavila 
otázka, co s vybagrovanou zeminou, protože nakládání 
s ní se řídí určitými pravidly. Nyní už máme pozemek, 
kam zeminu uložíme a dokončujeme projekt. Vytvořením 
mokřadů dojde ke zpomalení povrchového odtoku a za-
držení vody v krajině. Mokřad vznikne na levém břehu 
Olbramovického potoka v nezastavěné oblasti. V nejhlub-
ším místě bude hloubka vody asi 1 metr. Stavba mokřadů 
bude řešena úpravami stávajícího terénu. 

Letní kino a Den pro klima
Obě akce proběhly první zářijovou sobotu. Na přícho-

zí čekalo mnoho zajímavého. Pocitová mapa Branišovic, 
kde mohli občané vyjádřit své vnímání míst v Branišovi-
cích, například kde je větrno, kde je příjemná procházka 
a podobně, dále ukázka fungování solární energie a kotel 
na biouhel. Postup výroby biouhle vytvořeného z biood-
padu z vinice byl občanům názorně předveden. Dále byla 
možnost opékání špekáčků nebo drobných soutěží. Večer 
po setmění byla promítána pohádka, kterou jste si vybrali 
v anketě – Největší dar. Hvězdně obsazený příběh o lásce 
ukazoval život na vesnici v dobách, kdy naši zemi ovládali 
pohanští bohové a bohyně. 

KulturaKultura
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Oslava Oranžové stuhy
S každým úspěchem je potřeba poděkovat těm, kteří se 

o něj zasloužili, a právě s celou vesnicí jsme zisk Oranžo-
vé stuhy oslavili. Každý spolek, instituce, ale i občané přiložili 
ruce k dílu a mohli jsme se těšit na vína, dobrý burčák, kotlík, 
pečené maso, ovocné špízy, paštiky, a ještě mnohem více. 
Zkrátka „jídlo sobě“. Nechyběly ani zážitky a vtipné okamžiky 
z příprav a nápady do příštích kol. Moc děkuji spolkům, za-
městnancům obce i mateřské školy a všem, kteří pomáhali. 

Divadlo Artur
V pátek 22. září k nám opět zavítalo divadlo Artur, ten-

tokrát s divadelní adaptací románu Tři v háji autorů Michala 
Viewegha, Haliny Pawlowské a Ivy Hercíkové. Tato lechtivá 
komedie, přibližuje humorem i ironií v dnešní době tak rozší-
řenou krizi středního věku. Vztah hlavních postav, manželů 
Alberta a Kristýny, po dvaceti letech manželství prochází krizí, 
kterou oba postupně řeší vztahy se svými kolegy a manžel-
ským odloučením, aby nakonec po všech epizodách s různý-
mi partnery zjistili, že jim klidné manželství vlastně vyhovova-
lo. Přes lechtivost a humor divadelní hra nabízí i zamyšlení, 
že si člověk mnohdy neváží toho, co má, dokud to neztratí.

Vítání občánků
Vítej na světě, človíčku! Na letošním již druhém vítání 

občánků jsme v neděli 5. listopadu do života obce přivítali 
pět dětí - Leu Krčmářovou, Elišku Mišunovou, Maxmiliána 
Rapfa, Natálku Švédovou a Mayu Tomanovou. A co jsme 
popřáli jejich rodičům? Hlavně aby po celý život byli šťastní 
a hrdí na své děti. 

Je to pokaždé takový závod s časem, kdy si nikdy nej-
sem jistý, kolik proslovu stihnu říct, než se děti rozhodnou, 
že chtějí být slyšet ony. Při pláči je potřeba přednes zá-
sadně urychlit a zkrátit, ale nutno říct, že děti byly opravdu 
hodné, takže mohlo být řečeno vše... 

Musím také pochválit krásné vystoupení dětí z mateř-
ské školy a přiznat se, že písničku „Vítej na světě“ si zpí-
vám ještě teď. Moc vám všem děkujeme a už se těšíme 
na příští vítání! Jsou to okamžiky, které mám na „starosto-
vání“ nejradši.

Zahájení adventu
Zpívejte, zpívejte všichni 

zas po roce, do lidských oby-
dlí přišly Vánoce. Zahájení 
adventu je u nás na vesnici 
vždy velká akce. Ruku k dílu 
přiloží všechny spolky, za-
městnanci úřadu i mateřské 
školy a připravují vše na ve-
černí rozsvícení vánočního 
stromu. Svařák, punč, domá-
cí uzené nebo škvarkovka - 
prostě vše, co k tomu máme 
rádi. Poselství příchodu Spa-
sitele na svět v nás probudí 
jáhen Petr a mateřská škol-
ka nás dojme. Ani letos nechyběl jarmark vánočních výrobků 
a koláčky od seniorek, které pekly v sobotu, abychom je měli 
čerstvé. Jak by řekl klasik: „Udělali jsme si to pěkný“. 

Vánoční koncert
Předvánoční čas bychom si bez koncertu Mistříňanky 

už ani nedovedli představit. Konal se v sobotu 16. prosince 
a letos byl celý věnován koledám a vánočním písním. Sál 
komunitního centra byl plný a atmosféra opravdu skvělá.

Vánoční zpívání 
Skutečně vánoční atmosféra zavládla v úterý 19. pro-

since v kostele svatého Vavřince, kdy k nám přijel vystoupit 
dětský pěvecký sbor Základní školy Olbramovice pod vede-
ním paní učitelky Olgy Čiháčkové. Zazněly krásné vánoční 
koledy a každý domů odcházel naplněný radostí a pohodou.   

Tříkrálová sbírka
Sbírka se jako každý rok uskuteční okolo 6. ledna, ten-

tokrát o víkendu 6. a 7. ledna 2024, o přesném termínu 
budete informováni. Kateřina a Michal Řeřuchovi, pověření 
Diecézní charitou Znojmo, která celou akci zaštiťuje, bu-
dou se skupinami tří králů obcházet naši obec především 
v odpoledních hodinách. Pokud nebudete doma, můžete 
přispět do pokladničky rovnou na obecním úřadě.

Svoz vánočních stromků ke štěpkování bude pro-
bíhat od pondělí 8. ledna do pondělí 22. ledna 2024. 
V těchto dnech, prosím, dejte svoje pečlivě odzdobené 
stromky před vaše domy a my je odvezeme.

Marek Sovka, starosta
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Okénko zastupitelůOkénko zastupitelů
Sportovní talent z Branišovic

Málokdo ví, že máme v Branišovicích mladého muže, 
který patří k nejlepším juniorům ve sportu, který nese 
název boccia (bočča). A je v něm tak dobrý, že byl v le-
tošním roce nominován do reprezentace ČR. Boccia 
je sport podobný francouzské hře pétanque, určený li-
dem s těžkým tělesným postižením, kteří jsou odkázáni 
na invalidní vozík. Tím mladým mužem je Adam Kříž, 
který závodí za SK Kociánka a byl vyhlášen nejlepším 
juniorem v boccia za rok 2022. Letos má za sebou ví-
tězství v kategorii BC1 na mezinárodním turnaji v Haví-

řově. Druhé vítězství vybojoval 
na národním turnaji v Praze. 
Velkou oporou je Adamovi jeho 
otec Milan, který s ním objíždí 
všechny turnaje a je také jeho 
asistentem ve hře.  V příštím 
roce vstoupí Adam do soutěže 
už jako dospělý hráč. Přejeme 
mu do budoucna mnoho úspě-
chů na tuzemských i meziná-
rodních kláních. 

Václav Mišun, místostarosta

Společenská kronikaSpolečenská kronika
K 18. 12. 2023 žije v obci Branišovice 623 obyvatel, 

z toho 291 žen a 332 mužů. Průměrný věk občanů činí 
40,78. Počet dětí je 122.

Narození:
Eliška Mišunová, 16. července 2023
Maya Tomanová, 18 července 2023
Maxmilián Rapf, 2. srpna 2023
Ema Nosková, 17. prosince 2023

Sňatky:
Veronika Ondrášková a Ondřej Petrovský, 26. srpna 2023

Jubilanti:
60 let
Jan Rapf
Zdeněk Blecha

65 let
Pavel Suchánek
Jindřich Petrovský

70 let
Pavel Štokinger
Miroslav Vaněk
Jaroslava Ňorková
Marie Slaná
Josef Dobrý

75 let
Drahomíra Zapalačová
Miroslav Šimek
Jaromír Karas
Jaroslav Dufek

95 let 
Emilie Kunčíková 
– nejstarší občanka Branišovic

Významné životní jubileum
V říjnu letošního roku oslavila významné životní jubileum 

95 let paní Emilie Kunčíková, která je tak naše nejstarší 
občanka. Při takovémto jubileu chodím s místostarostou 
popřát vždy osobně. Paní Kunčíková, která je stále velice 
vitální, nám vyprávěla o tom, jak žila za války na Volyni 
v Budce Hubinské, kde se sestrou hospodařily, když byl 
tatínek ve válce. Dozvěděli jsme se taky o tom, jak vy-
padaly Branišovice, když přišli. Navíc nám ukázala fotky 
ze života v Budce Hubinské na území dnešní Ukrajiny 
včetně kulturních akcí nebo svateb. Zajímavé byly i zážitky 
z reemigrace, kdy si do Česka dovezli i dobytek, který byl 
přepravován ve vlacích. Na závěr milého setkání jsem paní 
Emilii slíbil, že až ji bude 100 let, přijdu jí popřát i s kape-
lou. Do dalších let proto přejeme především pevné zdraví, 
lásku a pohodu.

 Marek Sovka, starosta

Úmrtí:
Pavel Furik (44 let), 24. července 2023
Jaromír Karas (75 let), 7. listopadu 2023
                             
                                                                Hana Sedláčková
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Komunitní centrum
I posledního půl roku bylo v našem komunitním centru 

opět velmi živo. V červenci proběhl první běh komunitního 
příměstského tábora, pod jehož úspěšnou realizaci se může 
podepsat řada branišovických spolků a dobrovolníků. Celý 
tábor by se však neobešel bez podpory naší obce a spo-
lupráce s Krčmou a hotelem U Císařské cesty, jež zajisti-
la celodenní stravu pro všechny účastníky. Všem, kteří se 
na zajištění tábora podíleli, tímto velmi děkujeme a budeme 
se těšit na další příjemnou spolupráci i v příštím roce!

Opětovnou činnost dobrovolnických komunitních klubů 
jsme zahájili 2. září při příležitosti „Dne pro klima“, který 
se konal ve spolupráci s MAS Podbrněnsko a Ekologic-
kým institutem Veronica, který s sebou přivezl mimo jiné 
také Cirkus C, jenž nám představil proces výroby biouhlu 
a jeho využití. Nejen děti bavil Jiří Sadila se svým Cirku-
sem XOBĚ. Byla také prezentována nabídka nových klubů, 
kterými jsou přírodovědný komunitní klub, klub zaměřený 
na základy hry na perkusní nástroje či mezigenerační a ko-
munitní klub pro seniory s nabídkou různorodých aktivit 
přes deskové hry, trénování paměti, zdravotní kondiční cvi-
čení, výuku práce s počítačem a telefonem až po besedy 
a zdravotní procházky komentované naším skvělým kroni-
kářem, Filipem Drybčákem.

Na základě činnosti klubu pro seniory byl také v obci 
zřízen Senior Point, jenž bude k dispozici v prostorách ko-
munitního centra a obecní knihovny – blíže viz přiložený 
propagační leták.

Informace od zaměstnancůInformace od zaměstnanců
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Občané Branišovic také darovali balení čajů a se členy 
kreativního klubu vyrobili krásná přání pro pacienty Domu 
léčby bolesti s hospicem svatého Josefa v Rajhradě v rám-
ci akce „Šálek čaje pro hospic“, konané v pátek 24. listopa-
du. Při té příležitosti si mohli všichni zúčastnění vyzkoušet 
mnoho deskových her klubu deskohraní, z nichž některé 
jsou k dispozici k zapůjčení v naší obecní knihovně. Páteč-
nímu tvoření předcházela i spolupráce členů mezigenerač-
ního komunitního klubu s Mateřskou školou Branišovice, 
když přání tvořili společně s dětmi ze školky.

Obec Branišovice se také zapojila do projektu „Mobil-
ní potravinové pomoci“, díky níž získávají osoby podporu 
formou potravinových balíčků, jež jsou vydávány jednou 
za čtrnáct dní. Balíčky jsou připravovány z aktuálně do-
stupného sortimentu, a to včetně základní drogerie a dět-
ské výživy a také kapacity regionální potravinové banky. 
V komunitním centru byla zřízena samostatná výdejna 
pro občany naší obce i obcí okolních. Máte-li zájem o vy-
užití pomoci nebo víte o někom, kdo ji potřebuje, kontak-
tujte prosím komunitní sociální pracovnici obce Branišovi-
ce, paní Janu Daníčkovou, na telefonu 606 671 771 nebo 
na e-mailu kc@branisovice.cz.

Klidné a požehnané vánoční svátky všem!
Jana Daníčková, 

komunitní sociální pracovnice

KronikářKronikář

Novinky v komunikaci
Změna v mobilním rozhlase

Od ledna příštího roku dojde ke změně poskytovate-
le mobilního rozhlasu. Nově vám budou informační SMS 
posílány přes poskytovatele Galileo, u kterého se služba 
jmenuje SMART INFO. Všem občanům, kteří do teď byli 
zaregistrováni, přijde zpráva formou SMS nebo e-mailu, 
prostřednictvím které bude nutné obnovit svůj souhlas 
s poskytnutím osobních údajů, případně doplnit další úda-
je. Přeregistrace je velmi jednoduchá a časově nenáročná. 
Pokud poskytnete svůj e-mail, budou vám zprávy zasílány 
prioritně na něj. A co získáte navíc?

• Vlastní účet, kde vidíte všechny došlé zprávy, můžete si 
zde přidávat další obce, upravovat typy zpráv (katego-
rie), měnit přihlašovací údaje, zrušit odběr. 

• E-maily, které Vám budou přicházet, mají přehlednější 
a čitelnější formát. 

•  Výrazně vyšší šanci, že námi odeslaný e-mail nespad-
ne do spamu či složky s hromadnými e-maily. 

Pokud zatím SMS zprávy nedostáváte a měli byste o ně 
zájem, je třeba se zaregistrovat.
Registrace je velmi jednoduchá a rychlá:
1. Stačí kliknout na tlačítko zaregistrovat na webových 

stránkách obce nebo načíst QR kód.

2. Vybrat svoji obec.
3. Zvolit kategorii zpráv, které chcete dostávat.
4. Zadat své kontaktní údaje.
5. Potvrdit a jste zaregistrováni.

Pokud byste s registrací měli problém, obraťte se 
prosím na své blízké, nebo vám s registrací pomůžeme 
na obecním úřadě. 

Aplikace V obraze
Nově obec rozširuje možnost být informován o nejaktu-

álnějších zprávách z naší obce a to ve formě mobilní apli-
kace V obraze.

Každý z vás tak může dostávat novinky a zprávy z obce 
přímo do svého mobilního  telefonu. Aplikace vás upozorní 
na nově vložené zprávy. Dozvíte se včas o připravovaných 
akcích. Můžete si prohlédnout fotografi e, nebo dokumenty 
zveřejněné na úřední desce.

Stačí si stáhnout aplikaci podle postupu, který najdete 
na našich webových stránkách. Mobilní aplikace V OBRA-
ZE je pro všechny občany zcela zdarma.

Hana Sedláčková

O uplynulém roce
Když loni v září vyšly Dějiny Branišovic, bylo to 

pro mě i symbolické završení prvních čtyř let kronikář-
ské a historické práce pro Branišovice. Do knihy jsem 
napsal prakticky všechno, co jsem o historii obce vě-
děl. Netušil jsem, jaké skvělé nové objevy na mě v tom-
to roce čekají.

Tentokrát bych se místo obvyklého článku o historii rád 
zaměřil na shrnutí uplynulého roku z pohledu kronikáře. 
Vše začalo na jaře, když se panu starostovi ozval Jürgen 
Mittelhammer, jehož předkové z Branišovic pocházejí. 
Původně chtěl řešit něco jiného, využil jsem však toho, 
že se zároveň aktivně zabývá dějinami Branišovic, abych 
se s ním osobně seznámil a vyměnil si poznatky. Bylo to 
velmi otevřené a přátelské setkání, které se zároveň stalo 
příslibem do budoucna, neboť pan Mittelhammer nás spojil 
s dalším důležitým člověkem – Raimundem Walleczkem. 
Pan Walleczek se narodil v srpnu 1946 jako poslední ně-

mecké dítě v Branišovicích (respektive ve Vinohrádkách). 
Kromě toho je však také předsedou sdružení Branišová-
ků v Německu. I on nám poskytl mnohé cenné informace, 
krásné fotografi e a jeho návštěva letos v září byla velmi 
příjemná a přátelská. 

Oba pánové nám prozradili, že v německém Řezně do-
sud žije pamětnice Theresia Pupp, narozená v Branišovi-
cích (respektive Vinohrádkách) roku 1927. Podařilo se nám 
domluvit se na setkání a na začátku listopadu jsme za ní 
do malebného bavorského města vyrazili. Přivítala nás 
vitální šestadevadesátiletá žena s výtečnou pamětí, kte-
rá nás mile pohostila. Během dvou dnů nám prozradila 
mnoho zajímavých věcí o dřívějším životě v Branišovicích 
a podělila se s námi o staré rodinné památky a fotografi e. 
Ve stejné době se nám také podařilo navázat e-mailový 
kontakt s Erhardem Langerem, dřívějším dlouholetým 
předsedou branišovického sdružení.

Na tomto místě musím zdůraznit, že všechna tato se-
tkání by se nemohla uskutečnit bez Daniely Wallnerové, 
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která  se ujala náročné role překladatelky. Za její skvělou 
a profesionální práci jí patří velký dík. Daniela se vedle toho 
podílí už řadu měsíců na výzkumné práci pro Branišovice 
se svými překlady německých pramenů. S některými jste 
se mohli seznámit i ve starších zpravodajích. Její ochoty 
a entusiasmu si opravdu cením, Branišovice v ní získaly 
velmi pracovitého a kompetentního člověka.

Jsem velmi rád, že se nám podařilo navázat přátelské 
vztahy s branišovickou komunitou v Německu. Oceňuji ote-
vřenost a důvěru všech výše zmíněných, která rozhodně 
není samozřejmostí. Je skvělé, že věc, jež nás spojuje – 
zájem o dějiny domovské obce – je silnější než to, jakým 
jazykem mluvíme. Spolupráce už přinesla první ovoce, vy-
brané zajímavosti si můžete prohlédnout níže.

Právě spolupráce je klíčem úspěchu a to nejen mezi-
národní ale i mezioborová. V dřívějších dobách se hlavní 
pozornost historiků soustředila na velké politické dějiny, 
protože určovaly chod světa. To je sice pravda, nicméně 
dějiny jsou mnohem spletitější. V pojetí politických, nebo 
lépe řečeno národních, dějin se u nás v 19. století minulost 
zúžila na odvěký zápas Čechů a Němců. Stala se klackem, 
jímž si oba národy vzájemně dokazovaly svou starobylost, 
kulturu a vyspělost, a ve 20. století to mělo tragické dů-
sledky. 

Dnes víme, že mnohem víc se dozvíme, když zapojí-
me širší spektrum oborů historie i mimo ni – mikrohistorii, 
dějiny myšlení, etnografi i, místopis a podobně. Dohroma-
dy dokáží vytvořit ucelený obraz minulosti našich předků. 
Dějiny tím dostávají tvář, už nejsou jen řádkou letopočtů. 
Koneckonců, i ze současnosti budou jednou dějiny a víme, 
že náš život je příliš bohatý na to, aby se vměstnal do jed-
né, dvou vět v učebnici dějepisu.

Spojení českých a německých badatelů je výhodné 
i z hlediska samotného přístupu k věci. Na české straně 
hodně vycházíme z ofi ciálních míst, z fondů okresních úřa-
dů, far, škol, matrik, soudů, nebo četnických stanic. Tyto 
materiály se většinou zachovaly navzdory všem otřesům 
minulého století a je o ně pečováno v archivech. Prokou-
sat se velkým množstvím úředních dokumentů psaných 
suchým byrokratickým jazykem bývá leckdy úmorné, 

na druhé straně výsledný objev má vysokou informační 
hodnotu, protože úřední zápisy bývají přesné. Umožňují 
také studovat prameny staré i několik staletí.

 Němečtí badatelé se naopak často zaměřují na příběhy 
své kolektivní paměti, která byla po vysídlení z domoviny 
jediným, co jim  zůstalo. V jejich práci jsou tak velmi dobře 
zachyceny lidské příběhy, popisy a vzpomínky na význam-
né osoby, písně, říkačky, zvyky a tradice. Leckdy se jim 
podařilo zachránit množství starých fotografi í a osobních 
dokumentů. Němci ale ve svých výzkumech postrádají pra-
meny zanechané v českých archivech.

Od závěrečného česko-německého střetu už uplynulo 
téměř osmdesát let. Za tu dobu vyrostly a dospěly nové 
generace na obou stranách, které už nejsou zatíženy mi-
nulostí. I proto se vztah Čechů a vysídlenecké komunity 
v Německu mění z původního nepřátelství ke smířlivosti 
a otevřenosti, což můžeme jen uvítat a ve výsledku tím zís-
káme všichni. 

Výběr z nových poznatků:
  Nejúspěšnějším německým starostou Branišovic byl 

Johann Czech, který obec řídil celkem 13 let mezi roky 
1881–1899.

 Oblíbeným místním jídlem bylo vařené hovězí s křeno-
vou omáčkou a chlebem.

  Pomník padlých v první světové válce byl stržen už 
na konci jara 1945 a hozen do kráteru před obecním úřadem.

  Socha Jana Nepomuckého na okraji obce pochází z roku 
1911.

  Vinohrádecké hody se konaly první říjnový týden.
  Matka známého rakouského architekta Roberta Kramre-

itera pocházela z Branišovic.
Filip Drybčák, kronikář obce

Návštěva Raimunda Walleczka a jeho přátel v Branišovicích Sedmnáctiletá Theresia Pupp na rodinné zahradě v roce 1944
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Druhá polovina roku byla v naší knihovně poměrně ná-
ročná. Prázdniny jsme strávili přípravou na příjezd komi-
se celostátního kola soutěže Knihovna roku 2023. Komise 
hodnotila naši knihovnu 1. září, následně jsme se 12. říj-
na zúčastnili slavnostního vyhlášení výsledků v Zrcadlové 
kapli Klementina v Praze. 

V kategorii Základní knihovna obdržela Obecní knihov-
na Branišovice z rukou ministra kultury Martina Baxy oce-
nění za rozvoj veřejných knihovnických a informačních slu-
žeb, za podporu kulturního a společenského života v obci, 
podporu čtenářství, spolupráci s místními organizacemi 
a propojování komunit. Tohoto ocenění si velice vážíme. 

Díky účasti v soutěži Knihovna roku vznikla i myšlen-
ka na vytvoření venkovní vývěsky knihovny, umístěné 
na obecním úřadě. Zde budeme pravidelně informo-
vat o plánovaných akcích knihovny, nových knížkách 
nebo vám dáme tip na knížku, kterou stojí za to si přečíst. 

Také stále pokračujeme v oblíbených činnostech s dětmi 
z mateřské školy – předčítání pohádek a návštěvy knihov-
ny. Začátkem prosince jsme uspořádali výtvarnou dílnu 
pro všechny děti, kde si každé mohlo namalovat vánoční 
dřevěné ozdoby. Některé z nich můžete obdivovat na vý-
stavce přímo knihovně.

Do knihovny bylo nově nakoupeno přes 45 kusů knížek 
pro děti, mládež i dospělé. Dále pokračujeme ve spoluprá-
ci se znojemskou knihovnou a díky výměnnému fondu se 

KnihovnaKnihovna

MŠ BranišoviceMŠ Branišovice
Dovolte mi, abych vás přenesla do světa Mateřské ško-

ly v Branišovicích. Otevřete se mnou dveře…
Když nahlédnete do naší třídy, uvidíte 20 dětí. Tento 

počet zahrnuje i dva dvouleťáčky, kteří k nám docházejí 
od letošního září. Děti mají ve školce možnost různého 
vyžití, ať už v podobě klasických hraček, tak hraček s vy-
užitím moderních technologií. I my pedagogové jdeme 
těmto technologiím vstříc a tak kromě různých školení 
a seminářů, které absolvujeme, jsme v letošním roce nově 
zakoupili program s názvem Isophi pro pedagogickou dia-
gnostiku. Tento program nám pomáhá rozpoznávat silné 
a slabší stránky u dětí a zaměřit se na individuální potře-
bu u každého dítěte. 

Od září také proběhla spousta akcí, které sami pořádá-
me (jako Dýňobraní), a akce, do kterých se zapojujeme. 
Za zmínku jistě stojí i letošní Vesnice roku, kdy děti na škol-
ní zahradě s pomocí členů z vinařského spolku moštovaly 
hrozny či vyráběly svíce z plátů včelího vosku, dodané-
ho místním včelařem panem Šťastným. Mimo jiné k nám 
do školky dodává i med, za což moc děkujeme. Na obec-
ním úřadě jsme přivítali při příležitosti Vítání občánků naše 
nejmenší básničkami a písničkou a poslední vystoupení, 
které proběhlo nedávno, bylo u rozsvícení vánočního stro-
mu. Dětem také zpříjemňují čas ve školce různá předsta-
vení jako divadla či kouzelníci. V tomto období je atmosféra 
stejná, jako asi ve všech školkách a školách. Děti netrpěli-
vě očekávají příchod Mikuláše a hlavně Ježíška. Ani u nás 
samozřejmě Mikuláš s čertem nechyběli. Děti jim zazpívaly 

nabídka  ještě zvyšuje. Proto neváhejte a přijďte si půjčit 
knížky, které vám budou společníkem přes zimní období. 

  Přeji všem občanům krásné Vánoce a vše nejlepší 
v novém roce. Těším se na další setkávání s našimi čte-
náři, malými i velkými, protože bez vás by naše knihovna 
nebyla tím, čím je.

Anna Csanádiová, knihovnice
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písničku, odrecitovaly básničky a čertovi slíbily, že malé 
prohřešky do dalšího roku napraví. Odměnou byl sladký 
balíček s ovocem.  

Mikuláše máme tedy za sebou, vánoční stromeček 
ve školce už je nazdobený, ale na ty pravé Vánoce doma si 
musíme ještě chviličku počkat. 

Závěrem bych chtěla poděkovat kolektivu naší mateřské 
školy, zaměstnancům obecního úřadu v čele s panem sta-
rostou a rodičům za vzájemnou spolupráci, protože tito lidé 

tvoří kvalitu naší školky. A v tomto předvánočním čase mi 
dovolte citovat část básně, kterou děti říkaly u stromečku. 

 ,,…a tak to čekání prožijme vesele,
    bez stresů, hádek 
   a bez všech starostí,
   advent je časem, lásky a radostí.“ 
Za celý kolektiv mateřské školy vám přeji krásné prožití 

svátků vánočních a mnoho štěstí v novém roce. 
     Petra Škůrková

Kroužek angličtiny
Paní Zima se letos se sněhovou nadílkou ohlásila poně-

kud dříve, než jsme zvyklí, ale branišovický zpravodaj nám 
naděluje svou dávku informací se železnou pravidelností. 
Také já bych ráda něčím přispěla a hádejte, co to bude – 
no přece novinky z kroužku angličtiny pro nejmenší! 

Letos o prázdninách jsem přemýšlela, jestli děti mají 
vůbec zájem o jeho pokračování. Paní ředitelka naší ma-
teřské školy mě přesvědčila, že to určitě smysl má a jsem 
opravdu ráda, že jsem to nevzdala. Letošní rok je prostě 
jiný, má takový zvláštní pozitivní náboj. Schází se nás ka-
ždé úterní odpoledne víc, než tomu bylo v minulých letech 
a hlavně v různém věkovém složení. Nejmladšímu žáčkovi 
nebyly ještě ani tři roky a je to jeden z nejvěrnějších poslu-
chačů. Kdyby uměl číst, tak jistě ví, koho myslím! Samo-
zřejmě i všichni ostatní malí angličtináři jsou úžasní. 

Máme letos nového maskota – opičku. Té jednou 
za čtrnáct dní vybíráme jméno podle nápadů dětí. Zrovna 
teď se jmenuje Banán. A s Banánem, Fešákem, Prdíkem, 
Endrdrakem jsme se přehoupli až do krásného adventního 
času – malujeme dopis Santovi, zpíváme vánoční písničku 
a prostě si to společně užíváme.

I když je to někdy náročné, jsem moc ráda, že můžu to, 
co umím, předat dál. Děkuji za tuto možnost vedení obce 
a paní ředitelce mateřské školy.

Všem branišovickým přejeme s dětmi krásné svátky 
plné lásky, pohody a porozumění!

Darina Havlišová 
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ZŠ OlbramoviceZŠ Olbramovice
Náš školní rok

Po prázdninové pauze jsme se všichni vrátili plni oče-
kávání, co nám nový školní rok přinese a jsme připraveni 
udělat maximum pro to, aby byl pro naše žáky co nejúspěš-
nější, ale i zábavnější. Od ledna nás čeká výuka plavání, 
recitační, pěvecké a výtvarné soutěže, škola v přírodě, 
výšlapy, exkurze… je toho prostě spousta. Však prvořa-
dé a nejdůležitější je pro nás vzdělávání dětí, abychom je 
všestranně připravili do života, takže například absolvova-
ly  besedu na téma alkohol a tabák. 

Celý podzim byl věnován přípravě na vánoční jarmark, 
který se konal v neděli 3. prosince. Podílely se na něm 
všechny místní organizace a spolky. Tato spolupráce je pro 
nás důležitá a moc si vážíme vzájemné podpory. V rám-
ci programu zahájení adventu děti z naší třídy vystoupily 
společně s druháky a prvňáčky v kostele, kde zazpívaly 
se sborem některé vánoční koledy a přednesly adventní 
básničky.  

Děkujeme rodičům za podporu na vánočním jarmar-
ku a všem občanům Branišovic přejeme krásné a klidné 
prožití svátků vánočních. V novém roce především zdraví 
a stálý úsměv ve tváři.

 Mgr. Hana Lukasová
Dagmar Rambousková

                                                                  

Taneční vystoupení družiny
S dětmi z druhého oddělení školní družiny jsme od října 

nacvičovaly taneční vystoupení. Děti 29. listopadu čekala 
hned dvě vystoupení. Odpoledne nejdříve zatančily před 
prvním oddělením družiny a paní ředitelkou, navečer vy-
stoupily před rodiči, prarodiči, prostě všemi, kdo se přišel 
podívat. Nejprve to první skupinka dětí rozjela v kovboj-
ském stylu, druhá skupinka zatancovala elegantně spole-
čenský tanec a program zakončily společným tancem. My-
slím, že jsme si užily jak nacvičování, tak i celé vystoupení 
a pro děti byl potlesk velkou a zaslouženou odměnou.

Michaela Spáčilová, vychovatelka
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ZŠ PohořeliceZŠ Pohořelice
Vítězové krajského kola MČR 
v deskových hrách

I v pátek třináctého se mohou dít velké věci!
Zástupci kroužku Pythaborci se v tento den vydali 

na krajské kolo Mistrovství České republiky v deskových 
hrách do SVČ Ivančice. Tomuto klání předcházelo škol-
ní kolo, kde se utkalo několik hráčů. Soutěž probíhala 
ve třech předem stanovených hrách – 4Mation (zajímavější 
obdoba piškvorek, kde se místo symbolů ukládají na her-
ní plán kameny), Turboprší (rychlá, postřehová karetní hra) 
a Rychlé šípy – duel (strategická, komplexní karetní hra).

Za naši školu postoupili do krajského kola níže uvedeni 
žáci, které ocenil i pan ředitel. 

Viktor Žďárský – 1. místo (Rychlé šípy – duel)
Eduard Vebr – 2. místo (Rychlé šípy - duel)
Roman Dubský – 3. místo (4Mation)
David Švestka – 4. místo (Turboprší)

Do celostátního kola postupují Viktor Žďárský a Eduard Vebr, 
gratulujeme!

Bc. Marie Husáková

Žáci devátých tříd na exkurzi v lékárně
Žáci devátých ročníků právě stojí před nelehkým úko-

lem, a to rozhodnout se o své budoucí kariéře. Také proto 
jsme (při příležitosti Světového dne lékárníků, který je sta-
noven na 25. září) využili nabídku exkurze do pohořelic-
ké lékárny CYRMEX. Kdy jindy by žáci mohli zjistit, jak to 
v zákulisí lékárny probíhá a co je denní náplní farmaceuta? 
Postupně se tedy do lékárny podívali žáci 9. A, 9. B, 9. C 
i 9. D a dozvěděli se více o této profesi. Paní magistra žá-
kům poutavě představila proces příjmu léčivých příprav-
ků, jejich následné evidence a nutnost bezpečnostních 
opatření při manipulaci s léky. V laboratoři si žáci prohlédli 

pomůcky k výrobě některých produktů, a dokonce si vy-
zkoušeli přípravu léčivé mastičky. Děkujeme za příjemně 
i poučně strávený čas a sladké dárky. Třeba se někteří 
z našich žáků v budoucnu stanou vašimi kolegy.

Mgr. Zuzana Kouřilová

Pitva kravského oka
Dne 7. listopadu 2023 jsme ve volitelném předmětu Sci-

ence s paní učitelkou Kouřilovou pitvali kravské oko. Ně-
kteří ze skupiny se do toho pustili s radostí a někteří raději 
stáli opodál. Nezapomněli jsme ani na ochranné pomůcky 
a oblékli se do laboratorních plášťů, nasadili

roušky i brýle a navlékli rukavice. Oko jsme si osahali, 
naučili se pojmenovat jeho části a zjistili zajímavosti. Ně-
které části oka po vypreparování nebyly vzhledem moc pří-
jemné, ale nakonec jsme pitvu zdařile dokončili.

Gabriela Bechová a Eva Mičková, žákyně 8.B

Jazykový pobyt v Anglii
Ve dnech 28. října – 1. listopadu se žáci 8. a 9. ročníků 

zúčastnili vzdělávacího zájezdu do Anglie. Cesta autobu-
sem byla poněkud dlouhá a náročná, ale zpěvem a dob-
rou náladou se dala zvládnout. Zážitek pro mnohé byla 
již cesta trajektem, která však kvůli větším vlnám nebyla 



14 Zpravodaj obce Branišovice

pro všechny moc příjemná. Cestu jsme nakonec zvládli, 
a tak jsme se hned ráno mohli vypravit na celodenní ob-
jevování Londýna. Vyzkoušeli jsme vyhlídkovou loď i met-
ro, pokochali se známými památkami jak ze země, tak díky 
London Eye i z výšky. Navštívili jsme divadelní muzeum 
London Dungeon o temné historii Londýna. Den jsme za-
končili setkáním s našimi hostitelskými rodinami. Dvě dopo-
ledne jsme věnovali vzdělávání, usedli jsme do lavic jazyko-
vé školy. S vyučujícím – rodilým mluvčím jsme hodně mluvili 
a tvořili projekty na zdokonalení anglického jazyka. Na konci 
kurzu jsme obdrželi certifi kát o jeho absolvování. Příjemným 
zakončením našeho zájezdu se stal výlet do lázeňského 
města Brighton. Prošli jsme město, nakoupili suvenýry, na-
vštívili vyhlídkovou věž a dotkli se moře. Cesta zpátky pak 
utekla jako voda a my se v pořádku vrátili zpět domů.

Mgr. Zuzana Bravencová              

Úspěch volejbalistů
V listopadu zahájili svoji činnost volejbalisté naší školy 

turnajem v Pohořelicích. Zúčastnilo se celkem šest týmů 
z okolí (Základní škola a Mateřská škola Pohořelice, Sokol 
Vranovice, Sokol Střelice, Psycho Rosice, Sokol Ivančice 
a Sokol Vedrovice). Bojovalo se v místní sportovní hale. 
Žáci naší školy po urputném boji skončili na druhém místě.

Simona Zapletalová,vedoucí školní družiny

Po schodech na Dlouhé se zeměpisem
V průběhu léta jsme společně s děvčaty devátého ročníku 

vytvořili další tematické malby. Naši páni školníci nám orámo-
vali a pověsili vlajky a my jsme společně vymysleli motivy, které 
dívky namalovaly na stěny. Pokud půjdete ze dvora do jídelny 
na Dlouhé ulici, potkáte fotbalové legendy Messiho s Marado-
nou, krávy grilující steaky nebo argentinského gaucha.

Kolem švýcarské vlajky uvidíte projíždět vlak s léky, čo-
koládou, zlatem a sýrem. Kolem Švédska si můžete všim-
nout legendární vikingské lodi Vasa zdobené štíty s motivy 
švédských fi rem. Velmi zdařilé jsou obrázky kolem kanad-
ské vlajky. Pokud si pozorně prohlédnete siluetu Toronta, 
objevíte kanadskou vášeň pro donuty a pizzu s ananasem, 
která vznikla právě v Severní Americe. V posledním pat-
ře se na vás se svým typickým doutníkem zadívá Winston 
Churchill, kolem kterého ve spitfi ru s logem RAF prolétá 
František Fajtl. Přečíst si můžete také leták společnosti 
Tesco, který láká na akční novinky britského týdne. Ost-
rovní vášeň pro knihy ukazuje Mr. Bean, který čte příběh 
o Sherlocku Holmesovi. 

Autorky: Hana Kavková, Lucie Kotoulová, Bára Kavko-
vá, Veronika Mrázková, Karolína Kratinová

Děvčata, fakt dobrá práce! Škola má díky vaší aktivitě 
zase o něco lepší klima. Děkujeme.

Mgr. Lukáš Mertlík

Turnaj v přehazované
V pondělí 23. října 2023 pořádala naše škola okrsko-

vé kol V pondělí 23. října 2023 pořádala naše škola okrs-
kové kolo v přehazované pod záštitou Asociace školních 
a sportovních klubů v kategorii MIX II. pro 4. a 5. ročníky 
základních škol. Turnaje se zúčastnilo pět družstev: Žid-
lochovice, Vranovice, Ivaň, Modřice a domácí  Pohoře-
lice. Naši žáci ve složení Sebastian Rygiel (5. A), Eliška 
Krchňavá (5. A), Edita Kovářová (5. A), Barbora Šuralová 
(5. B), Hana Mezerová (5. B), Robin Světlík (5. C), Tobias 
Jurik (5. C), Larisa Pechová (5. D), Ondřej Šlapák (5. D) 
a Jakub Rouzek (5. D) vybojovali postup do okresního kola 
s pouhou ztrátou jednoho setu s Ivaní. Okresní kolo turnaje 
se uskutečnilo 31. října 2023 na Základní škole v Bílovi-
cích nad Svitavou. V Bílovicích na nás čekala čtyři další 
družstva: Tetčice, Kuřim – Jungmannova, Blažovice a po-
řádající Bílovice nad Svitavou. Turnaj se hrál formou každý 
s každým a protáhl se do odpoledních hodin. Postupně 
naše družstvo vyhrávalo nad každým soupeřem suverénně 
2:0 na sety. Stejně dobře se ale vedlo i družstvu z Tetčic. 
S nimi jsme změřili síly až v posledním odpoledním zápase, 

který se nakonec hrál na tři sety, a ten třetí jsme vyhráli vel-
mi s těsným rozdílem 16:14. Po velice vyrovnaném utkání, 
které jsme dotáhli do vítězného konce, jsme obdrželi pohár 
pro vítěze. Vybojovali jsme tak postup do krajského kola, 
které se konalo 30. listopadu 2023 na Základní škole No-
voměstská v Brně-Řečkovicích a naše družstvo se na něm, 
v konkurenci dalších čtyř týmů umístilo na krásném 2. mís-
tě, kdy podlehli pouze žákům z Jevišovic. Do krajského 
kola náš tým doplnila žákyně Eva Mertlíková (5.B). Veliká 
gratulace všem členům družstva. 

Mgr. Anna Dovrtělová
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Absolventské a seminární práce po osmé
Součástí naší vzdělávací nabídky jsou již tradičně absol-

ventské a seminární práce. Na naší škole pojímáme aktivitu 
dobrovolně. Žáci se sami přihlásí a po konzultaci s učitelem si 
zvolí téma. V průběhu roku napíší text dle požadovaných pra-
videl a v červnu vystoupí s jeho prezentací. V letošním roce 
se k řečnickému pultu postavilo 15 žáků. Znovu byly oceně-
ny, jak znamenité projevy, tak i jako odborná úroveň znalostí. 
Prezentace prací se tentokrát odehrávaly v naší aule za velké 
účasti rodičů, což nás velmi těší. K letošnímu roku se celkem 
do absolventských prací zapojilo 105 žáků. Absolventské 
a seminární práce se uskuteční i v letošním školním roce. 
Těšíme se na nová témata a odvážlivce, kteří s nimi přijdou.

Mgr. Lukáš Mertlík

Hry bez hranic
Ve čtvrtek 11. května 2023 se naše škola zúčastnila 

„Her bez hranic“, které připravilo Středisko volného času 
Pohořelice na sportovišti za halou. 

Celkem soutěžilo sedm týmů. Každé družstvo mělo 
svou barvu. Pro Pohořelice to letos byla červená. Repre-
zentovali nás tito žáci: Marek Adamík (1. D), Alena Elsne-
rová (2. B), Viktor Vajčner (3. D), Tadeáš Němec (4. B) 
a Viktorie Pučálková (5. A).

Našimi soupeři byli žáci z Ivaně, Loděnic, Troskotovic, 
Přibic, Vranovic a Vlasatic. 

Přestože jsme medaili nezískali, výkony všech dětí byly 
vynikající, a tak si děti zaslouží velkou pochvalu za vzornou 
reprezentaci školy.

Ukázalo se, že naši žáci jsou schopni vzájemně si po-
máhat, radit si i povzbuzovat se. Počasí nám přálo a my si 
dopoledne plné her báječně užili. Celková atmosféra byla 
fantastická. Všechna družstva se vzájemně podporovala 
a fandila si. Za to jim patří velký dík.

Mgr. Jana Slaná

Absolventský večer
V pátek 16. června 2023 se ve venkovních prostorách 

školy konala slavnost absolventů. Návštěvníci z řad ro-
dičů, přátel, sourozenců i prarodičů si mohli prohlédnout 
práce žáků, vyzkoušet si brýle virtuální reality, naprogramo-
vat robota či si změřit pH nápoje, kterým se občerstvovali 
na baru. Zároveň také probíhalo hlasování o nejlepší deváťác-
ké tablo. Kulturní zážitek zařídilo pěvecké vystoupení Terezy 
Kratochvílové a tanec žáků posledních ročníků. Následovalo 
slavnostní předání ocenění, stužkování a rozloučení s absol-
venty. V pokročilejší části večera předvedly mažoretky svou 
světelnou show. Na parket návštěvníky úspěšně přilákal hud-
bou a světelnými efekty DJ Boula. Děkujeme všem, kteří přišli 
vytvořit skvělou atmosféru a slavnostně se rozloučit s žáky, 
kteří již brzy vykročí z naší školy do velkého světa.

Mgr. Zuzana Kouřilová

Beskydy 2023
Ve dnech 22. – 26. května se konala škola v přírodě 

pro všechny třídy čtvrtého ročníku naší školy. Ubytovaní jsme 
byli v hotelu Bečva v obci Horní Bečva. Kromě skvělého jídla 
jsme každý den zakusili krásy beskydské přírody. Nachodili jsme 
se přibližně 15 kilometrů, zahráli si spoustu míčových i jiných her. 
Pobyt nám zpříjemnili animátoři, kteří si pro naše žáky připravili 
zajímavý a velmi nabitý program na téma Harry Potter, v němž 
se soutěžilo o pohár bradavické školy. Děti si vyzkoušely jízdu 
na koloběžkách, střelbu z luku, lanové aktivity, bojovaly nejen 
v kouzelnických soubojích pomocí své čarodějné hůlky, ale také 
v bitvě s Nerf pistolemi. Chybět nemohla ani noční stezka od-
vahy. Na rozloučenou jsme si poslední den opékali špekáčky.

Byl to týden plný nových zážitků, velmi intenzivní a příjemný 
jak pro žáky, tak pro pedagogy. Děkujeme.

Bc. Romana Červinková, Mgr.  Anna Dovrtělová, 
Oksana Hájková, Andrea Herko, Michal Řeřucha, 

Mgr. Nora Škorpíková a Mgr. Adéla Šotkovská
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Od posledního zpravodaje se toho v naší organiza-
ci udála celá spousta. Velké množství našich aktivit úzce 
souviselo i s vaší obcí a my jsme za to velmi rádi. Chtěli 
bychom vám touto cestou poděkovat za dlouhodobou spo-
lupráci, za to že jsme mohli i my být malou součástí vaší 
cesty k úspěchu ve Vesnici roku 2023, popřát vám krásné 
vánoční svátky a mnoho úspěchů a šťastný nový rok 2024.

Celý tým MAS Podbrněnsko

MAS PodbrněnskoMAS Podbrněnsko

Energetické projekty
S koncem roku se nachýlil i čas, kdy končí projekt 

ENERKOM – energie do komunit fi nancovaný z progra-
mu Active Citizens Fund, který během roku 2023 probíhal 
ve vaší obci. Cílem projektu bylo zapojení různých skupin 
obyvatel do rozhodování o tom, jak bude vypadat budoucí 
podoba výroby a spotřeby elektřiny v obci. V uplynulém 
roce se tak na téma energetiky uskutečnily dvě setkání 
s místními spolky, jedna beseda, jedno terénní šetření, 
dva rozhovory, jedna pocitová mapa, místní den pro kli-
ma pod taktovkou Ekologického institutu Veronica, jedna 
návštěva Klubu důchodců a jejich přátel s přednáškou 
Jak na energetické úspory v domácnostech a vícero setká-
ní se zástupci obce. Díky projektu se obec dočká Komu-
nitního energetického plánu, tedy koncepčního dokumen-
tu, který bude navrhovat další kroky vedoucí ke změně 
vnímání energetiky na místní úrovni, ke změnám spotře-
bitelských návyků a napomůže při komunikaci s veřejnos-
tí ohledně plánovaných energetických projektů a obecně 
energetické transformace. Tento dokument zaměřený 
na takzvaná měkká opatření ohledně práce s lidmi a ko-
munikaci v oblasti energetiky bude vhodně doplňovat 
Akční plán pro udržitelnou energetiku a klima (SECAP), 
který pro potřeby Branišovic vzniká a  bude obsahovat zá-
sobník konkrétních energetických a krajinných projektů. 
Do budoucna obci napomůžou zvýšit kvalitu životní-
ho prostředí a snížit emisní stopu obce. SECAP vzniká 
od roku 2022 s fi nanční podporou Státního fondu život-
ního prostředí skrze projekt Akční plán pro udržitelnou 
energetiku a klima Podbrněnska. Dokument bude Brani-
šovicím k dispozici v létě 2024.

        Anna Kalandrová

Místní akční plán rozvoje vzdělávání 
SO ORP Pohořelice III

Jelikož nadchází konec projektu MAP III Pohořelice 
(registrační číslo: CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023083) 
je vhodné si v rychlosti připomenout, co se během celé-
ho procesu událo. Projekt MAP III Pohořelice byl spuštěn 
minulý rok v srpnu a trvá až do konce letošního listopadu. 
Přestože tento projekt nebyl oproti předchozímu projektu 
(MAP II) aplikační, ale jen plánovací, pracovalo se alespoň 
na nových podobách klíčových dokumentů na další období 
a sdílela se zkušenost mezi zástupci škol. 

Na podzim roku 2022 se dvakrát sešly pracovní skupi-
ny, které řešily silné a slabé stránky vzdělávání na území 
Pohořelicka. Následně se setkaly ještě na přelomu února 
a března a v květnu 2023, kdy řešily podobu akčních plánů, 
na základě vhodně zvolených priorit a cílů vycházejících 
právě z výsledků podzimních setkání. Naposledy se tyto 

Výzva č. 1 OP TAK
Dne 15. listopadu byla vyhlášena výzva na podporu ma-

lých a středních podnikatelů v rámci Operačního progra-
mu Technonologie a aplikace pro konkurenceschopnost. 
Tato výzva je určena převážně pro podniky s označením 
mikro/malý/střední podnik, které zároveň splňují podmínky 
dané výzvou MAS a jejími přílohami. Samotná výzva se za-
měřuje na pořízení nových technologických zařízení a vyba-
vení včetně potřebné infrastruktury, dále pořízení výrobních 
strojů a zařízení, které nejen zvýší technologickou úroveň 
malých a středních podniků a jejich konkurenceschopnost, 
ale také digitalizaci a automatizaci výroby a zefektivní po-
skytování služeb nebo vytvoří podmínky pro jejich zavedení. 
Ve stručnosti se jedná o oblasti: robotizace, automatizace, 
digitalizace; web, cloud; komunikační a identifi kační infra-
strukturu. Minimální výše projektu je 250 000 korun a maxi-
mální 2 140 000 korun včetně 7 % nepřímých nákladů. Míra 
dotace činí 50 % z celkových způsobilých výdajů. Příjem jed-
notlivých žádostí probíhá od 29. listopadu 2023 14:00 hodin 
až do 31. ledna 2024 14:00 hodin. Více informací k samotné 
výzvě naleznete na našich webových stránkách.

Marie Jílková                                                                                                                                     

Demonstrace výroby biouhlu během Dne pro klima 
v Branišovicích 2. září 2023

Seminář pro zájemce do Výzvy č. 1 OP TAK na MAS 
Podbrněnsko
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Program rozvoje venkova/ 
Společná zemědělská politika

MAS Podbrněnsko vyhlásila na přelomu srpna a září 
2023 poslední, již osmou výzvu v operačním programu 
rozvoje venkova. Byla vyhlášena na zbývající alokaci 
ve výši 600 000 korun. Do výzvy se přihlásilo celkem sedm 
žadatelů, kteří prošli kontrolou jak administrativní, tak věc-
ných kritérii. Na výkonné radě už tedy bude jen schválit 
konečné pořadí žadatelů, na jejichž projekty bude daná 
alokace použita. 

V roce 2024 bude vyhlášena první výzva v novém ob-
dobí 2021-2027 s novým názvem Společná zemědělská 
politika. Bude se jednat o velice podobný operační pro-
gram jako byl Program rozvoje venkova. O podporu si 
tak budou moci zažádat jak zemědělci, tak nezemědělci, 
ale zároveň i obce, svazky obcí a jejich příspěvkové 
a nestátní organizace na veřejná prostranství, drobné 
památky místního významu, kulturní a spolkovou čin-
nost či podporu škol. První výzvu plánuje MAS vyhlásit 
přibližně v únoru/březnu. Více informací bude zveřejněno 
na webových a facebookových stránkách MAS Podbr-
něnsko v dostatečném předstihu.

Alžběta Havlíková

skupiny sešly na podzim roku 2023, kdy společně zhodno-
tily projekt MAP III a zároveň se seznámily s nadcházejí-
cím projektem MAP IV. 

Kromě pracovních skupin se v rámci realizace projek-
tu MAP III uskutečnilo i dvoudenní setkání zástupců škol 
z MAP Pohořelice a MAP Židlochovice společně se zástup-
ci z krajského akčního plánování (KAP) Jihomoravského 
kraje. Setkání proběhlo na konci března v Ostrožské Nové 
Vsi, kde byl pro zúčastněné nachystán bohatý program. Cí-
lem této akce bylo neformální cestou navázat vazby mezi 
školami a zároveň inspirovat se nejen od sebe navzájem, 
ale i od místních škol z okolí Uherského Hradiště. 

Dobrou zprávou je, že po ukončení projektu MAP III 
lze očekávat realizaci nového projektu (MAP IV), který 
bude nabízet více implementačních aktivit v území. 

Marie Jílková

Regionální značka Brněnsko, originální 
produkt

Regionální značka BRNĚNSKO, originální produkt se 
na konci třetího roku své existence rozrostla opět o pět dalších 
členů. V předvánočním shonu se nám podařilo 19. prosince 
2023 svolat certifi kační komisi na komunitní centrum Pfann 
v Pohořelicích, která rozhodla o udělení certifi kace šikov-
ným producentům. Většina z nich působí přímo na území 
MAS Podbrněnsko. Jedná se o výrobu a opravu tradičních 
krojů z Vranovic od paní Coufalové z dílny COKRO, výrobu 
ovocných produktů z obecní Farmy Bratčice, exotickou za-
hradu v Přibicích pana Eff enbergera a výrobu zdobených 
perníků z dílny Sobotní dekor od paní Sobotkové z Brani-
šovic. Část těchto výrobců měla 7. prosince příležitost pre-
zentovat svůj um starostům z našeho regionu během akce 
Adventní autobus, který se zastavil i u nás v prostorách 
Staré radnice v Pohořelicích. Tímto všechny registrované 
vítáme do rodiny regionálních značek a věříme, že se nám 
pro ně v roce nadcházejícím, stejně tak jako v roce uply-
nulém, podaří připravit množství zajímavých seminářů, 
workshopů a možností prodeje na trzích s místními pro-
dukty. Po kurzu marketingu v online prostředí a workshopu 
produktové fotografi e tak máme v plánu přivést do regionu 
vzdělávací cyklus Podnikni To! pro potenciální nebo začína-
jící podnikatele, kteří by chtěli ze svého nápadu udělat své 
hlavní povolání. S jistotou budete moci výrobky certifi kova-
né regionální značkou BRNĚNSKO potkat 15. června 2024 
na trzích s místními produkty v prostorách komunitního cen-
tra Pfann  při Slavnostech města Pohořelice.

Máte-li i vy zájem o certifi kaci zavedenou regionál-
ní značkou nebo o účast na kurzu Podnikni to!, nevá-
hejte se na nás obrátit na mail: info@podbrnensko.cz , 
telefon: 722 983 522 nebo osobně na adrese Brněnská 2, 
Pohořelice.

Anna Kalandrová

Prezentace krojů a oděvů od fi rmy COKRO během zastáv-
ky Adventního autobusu pro starosty v Pohořelicích 7. pro-
since 2023
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Dětem s láskouDětem s láskou
I v letošním roce se pod taktovkou našeho spolku konal 

letní příměstský tábor pro děti z Branišovic a okolí. Ten-
tokrát byl však výjimečný tím, že kromě obce Branišovice 
jsme na jeho realizaci spolupracovali i s celou řadou míst-
ních spolků, a tak se nám přetransformoval do podoby ko-
munitního tábora. Musíme konstatovat, že tato spolupráce 
se velmi osvědčila a přinesla nabitý a zajímavý program 
po celý týden. Tématem byly tentokrát „Živly“, a proto dob-
rovolní hasiči z Branišovic a Jezeřan-Maršovic děti sezná-
mili s tématem ohně, v úterý se dobrovolníci ve spolupráci 
se Sobotním dekorem, leteckými modeláři, Švihej a Arte 
Venandi zaměřili na vítr. Středa byla věnována tématu 
vody, kterého se ujali místní rybáři a myslivci, děti měly 
také možnost navštívit čistírnu odpadních vod v Branišo-
vicích. Ve čtvrtek si naši vinaři připravili pro děti aktivity 
na téma země, na které navázala s cestou kolem světa 
lektorka angličtiny Pavla Keil a pohybová lektorka Sandra 
Selinger představila dětem „uzemňovací“ cviky. Pátečního 
záhadného tématu „éter“, ve smyslu základu života, se hr-
dinně ujali místní chovatelé. Po celý týden jsme také měli 
podporu TJ Sokol Branišovice i Spolku Maminek Domino.

Všem, kteří se zapojili, přiložili ruku k dílu a podporovali 
nás, touto cestou opravdu ze srdce děkujeme! V příštím 
roce se budeme těšit na dobrodružství s indiány v termínu 

od 22. července do 26. července 2024. Přihlašování bude 
spuštěno nejpozději 1. března 2024.

Mimo tábor se však také věnujeme podpoře a realizaci 
kreativního komunitního klubu, klubu základů her na per-
kusní nástroje i klubu deskohraní a „školy hrou“. Ve spo-
lupráci s chovateli, rybáři a myslivci z Branišovic se každý 
pátek setkáváme v rámci přírodovědného komunitního klu-
bu.

Díky laskavé fi nanční podpoře Jihomoravského kraje 
jsme také úspěšně realizovali projekt „Podpora a posilo-
vání rodičovských kompetencí“, v rámci kterého proběhl 
25. listopadu workshop „Práce se stresem“, na kte-
rém psychoterapeutka kognitivně behaviorální terapie, 
Mgr. Simona Šidlová, účastníky seznámila s rizikovými fak-
tory, projevy stresu u dětí i dospělých a jak s ním pracovat. 
Pohybová lektorka, Bc. Sandra Selinger, přítomným před-
nášela o uvolnění napětí a uklidnění mysli prostřednictvím 
práce s tělem a pohybu. Na akci byl také připravený pro-
gram pro děti, zaměřený na práci s emocemi. K dispozici 
byla praktická ukázka relaxačních pomůcek, her a technik, 
vč. myšlenkových map a bubnů.

Nyní Vám přejeme krásné svátky, klidné Vánoce a v no-
vém roce 2024 se budeme opět těšit na další setkávání!

Jana Daníčková, předsedkyně spolku
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Spolek Maminek DominoSpolek Maminek Domino
Rok utekl jako voda a všichni se již pečlivě připravujete 

na vánoční svátky. Pojďme si ale zavzpomínat a v krátkosti 
připomenout, co jste s námi krásného prožili.

Na konec školního roku se už netrpělivě všichni těši-
li, nejen na krásná vysvědčení a prázdniny, ale i na sta-
nování u Kačáku, které se konalo poslední červnový den. 
Společně s hasiči jsme pro děti připravily spoustu zábavy, 
nechyběla ani večerní pohádka v malém letním kině. Sice 
nás zklamala aparatura a  tak nebylo moc slyšet, ale slibuji, 
že to v příštím roce napravíme. Večer jsme společně opekli 
špekáčky, děti dostaly krásné plyšové mazlíčky, kdyby se 
přece jen bály a šlo se spinkat. Vydatnou snídani připravili 
hasiči s Dominem, následoval úklid stanů a okolí. Moc dě-
kujeme Spolku rybářů za vypůjčení areálu.

Prázdniny si každý prožil po svém a se začátkem školní-
ho roku začal oblíbený jubilejní 5. ročník souboje o nejlep-
ší guláš. Zúčastnilo se jedenáct týmů. Bylo teplo nejen pod 
kotlem, ale i počasí nám velmi přálo. Letošní souboj nebyl 
ale jen o guláši – v době příprav si týmy velmi tematicky při-
pravily prezentaci svých stanovišť. Tradičně proběhly i pivní 
soutěže. O vítězi rozhodli diváci a krásné první místo získal 
tým Pupíci, druhé tým Pivaři a třetí tým OL-BRAM. 

Lampionový průvod proběhl v neobvykle teplém počasí, 
proto nám nevadilo si trasu protáhnout. Pro všechny bylo 
připraveno malé pohoštění u komunitního centra a Spolek 

rybářů nám uvařil výborný svařák. Akci zakončil krásný oh-
ňostroj, který je každý rok řízen občanem z Branišovic. 

Jak jinak zakončit rok než s Andělským dnem? V nebi 
čekalo mnoho andílků a přišel se podívat i Mikuláš. Spous-
tou zábavy a her jsme zakončili náš úspěšný rok. 

Tímto chci poděkovat všem, kteří nám pomáhají s rea-
lizací a přípravou společně strávených dní. Díky panu sta-
rostovi si skvěle žijeme a jsme jako jedna velká branišovic-
ká rodina. Všem přejeme klidné prožití vánočních svátků, 
bohatého Ježíška dětem, a šťastný nový rok.

Pozvánka na připravované akce v roce 2024:
23. března – Karneval
1. června – Dětský den
26. června – Stanování na rybníčku
7. září – Guláš Fest
26. října – Lampionový průvod
7. prosince –  Andělský den

    Barbora Kalendová, předsedkyně spolku
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Branišovická chasaBranišovická chasa
Svatovavřinecké hody 2023

Svatovavřinecké hody v Branišovicích letos připadly 
na 5. a 6. srpna. Jakmile se první srpnová sobota probudila 
do letního rána, bylo cítit, že tento den nebude jako ostatní. Začal 
mší svatou v kostele svatého Vavřince, kde se snoubí duchov-
ní zamyšlení s hrdostí na místní dědictví. Po mši se scéna pře-
sunula před obecní úřad, kde nám pan starosta předal hodové 
právo. Tento akt symbolizuje přechod odpovědnosti a zároveň 
jednoty mezi starší a mladší generací. Je to okamžik, kdy se 
občané Branišovic shromáždí, aby potvrdili svou vazbu k obci 
a vzájemnou podporu. Následoval průvod obcí za doprovodu 
dechové hudby Zlaťanky, která nám hrála po celý víkend.

Sobotní hodové odpoledne se kvůli nepřízni počasí ko-
nalo v prostorách komunitního centra. Během dne se ale 
počasí umoudřilo a večerní hodová veselice proběhla ven-
ku. I přes nepříznivé počasí naši akci navštívilo přes 400 lidí, 
za což jsme velmi vděční. 

Naši srdcovou záležitostí je však hodová neděle. Ne-
děle je dnem, kdy se obec stáhne do komornějšího kruhu. 
Je to čas pro odpočinek, pro sdílení příběhů z předešlého 
dne a pro posílení pout, která Branišovice činí tak jedinečný-
mi. Hodové odpoledne v neděli je příležitost pro ty, kdo chtějí 
prožít hodování v klidnějším duchu, s pocitem, že jsou sou-
částí něčeho, co přesahuje běžný čas a prostor. Děkujeme 
všem, že jsme si to společně užili.

Mikuláš v Branišovicích
Byl chladný večer 5. prosince, kdy se celá obec začala 

připravovat na příchod jedné z nejočekávanějších postav 
adventního času. Všude kolem bylo cítit vzrušení a oče-
kávání, zvláště mezi nejmenšími obyvateli obce. Svatý Mi-
kuláš jako každý rok přinesl nejen sladkosti a malé dárky, 
ale také připomínku toho, že láska a štědrost jsou klíčo-
vými hodnotami, které by měly být oslavovány nejen v ad-
ventním čase, ale po celý rok.

Pozvánka na MASOPUST
Milí přátelé a sousedé, rádi bychom Vás pozvali na tra-

diční masopustní průvod obcí, který se bude konat 10. února 
2024. Těšíme se na vaši účast a na to, že společně vytvo-
říme nezapomenutelné vzpomínky. Přijďte a sdílejte s námi 
radost z této výjimečné události oživující staré tradice.

Michal Řeřucha, předseda spolku

Babská chasaBabská chasa
Od Babských hodů již uteklo půl roku, ale Babská 

chasa se opravdu nenudila. Aktivně se zapojila do sou-
těže Vesnice roku a  ženy si užily přípravu jak na krajské, 
tak i celostátní kolo. Odměnou za pečlivou přípravu nám 
všem, byla krásná výhra Oranžové stuhy v jihomoravském 
kole a druhé místo v celostátním hodnocení Oranžové stuhy.

Jako každý rok jsme se zapojily do vaření guláše 
na Gulášfestu, kde náš gulášek z mladého býčka získal 
krásné páté místo.

Jsem ráda, že Babská chasa je bezva parta, která se 
zapojuje do kulturního dění naší obce. A co nás čeká dal-
ší rok? No přece příprava na páté Babské hody, které se 
uskuteční 25. května 2024. Věřte, že to bude opět velká 
paráda, se spoustou novinek a překvapení.

Za Babskou chasu vám všem přejeme krásné požehnané 
svátky vánoční a hodně zdraví a štěstí v novém roce 2024. 

Radka Kašpárková, předsedkyně spolku
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Klub důchodců a jejich přátelKlub důchodců a jejich přátel
Náš Klub důchodců a jejich přátel se setkal se svými 

členy v měsíci červnu v krásném areálu rybníčku Kačák 
k přátelskému posezení. Na setkání vždy zveme pana sta-
rostu Marka Sovku, který nás pravidelně seznámí s děním 
v obci. Jako hosty jsme také přivítali paní Janu Daníčkovu, 
naši zapisovatelku, a pana kronikáře Filipa Drybčáka, který 
nám povídal o Znojmě. Dále nám povyprávěl pan Jiří Širůček 
o úspěšné historii šlechtitelské stanice a vyšlechtění branišov-
ského ječmenu. 

Zapojili jsme se do příprav na soutěž Vesnice roku, na kte-
rou jsme pro obě kola upekli koláčky a při celostátním kole 
společně s Branišovickou chasou předvedli, jak se na taba-
čárně dříve vázal tabák na sušení, což komisi velmi zaujalo.

Chtěli jsme uspořádat výlet do Znojma, ale pro malý zá-
jem jsme zájezd nakonec zrušili. Naše členky však nezahá-
lely a dále pekly koláče na různé akce a já jim za jejich práci 
moc děkuji.

V říjnu jsme oslavili Den seniorů a pan starosta nás opět 
navštívil, za což mu děkuji. Velice si vážím toho, že má zájem 
o naše seniory. 

V prosinci jsme navštívili Vánoční trhy v Olomouci. Atmo-
sféra byla pohádková, nálada veselá a společný zážitek velký. 

Výletem jsme zakončili naši spolkovou aktivitu v letošním 
roce. Jménem klubu vám všem přeji požehnané svátky vá-
noční, šťastné vykročení do nového roku a rodinnou pohodu.

 Alena Mišunová, předsedkyně spolku 

Myslivecký spolek „Křepelka“Myslivecký spolek „Křepelka“
Napadl sníh. Zametáme chodníky, ometáme auta a děti 

staví sněhuláky. Možná nám to cestou do obchodu víc klou-
že, ale jídla máme stejně, jako před touto sněhovou nadílkou. 

To ale neplatí pro zvěř v lese. Je období vegetačního 
klidu, tedy doba, kdy většina rostlin zpomaluje, až zasta-
vuje svůj růst a životní funkce. Zelených dobrůtek je tedy 
pro býložravce mnohem méně než na jaře nebo v létě. Napa-
daný sníh navíc zvěři znesnadňuje dostat se i k tomu málu, 
co příroda v zimě jako potravu nabízí. 

Pro myslivce je to signál zvýšit dokrmování. Do krmel-
ců vozí seno, jádrové krmivo – obilí a kukuřici, někdy také 
cukrovou řepu. Většina z vás určitě ví, že se do krmelců do-
plňuje také sůl. Co by mohlo být alespoň pro některé nová 
zajímavost, že myslivci dávají zvěři také vitamíny. Určitě 
to ale nejsou tablety, které by srnky zapíjely sklenicí vody. 
Pro zvěř jsou připravovány speciální, například desetikilo-
gramové „kostky“ nebo „vaničky“, které obsahují sůl a k tomu 
minerály jako hořčík, zinek nebo železo. Ale jsou také bylin-
kové, které obsahují dýňová jádra, ořechové listy, koriandr, 
medvědí česnek a nať pelyňku, přesličky rolní a pampelišky. 
Je mnoho druhů. Pokud by vás to zajímalo, určitě najdete 
více informací na internetu, když zadáte heslo „minerální 

liz“. Z tohoto názvu už je zřejmé, že zvěř tyto kostky olizuje 
a tím si minerály či jiné prospěšné látky doplňuje.

Ale myslivci na to nemusí být sami. I vy můžete zvěři při-
lepšit. Velice oblíbená je tradice lesních vánočních stromků. 
Místo svíček mrkvičky, místo baněk jablíčka či lojové koule. 
Ty nezapomeňte vyjmout ze síťky, ve které jsou prodávány 
a jen tak napíchnout na větvičku. Plastové síťky do přírody 
nepatří a někdy si do nich 
ptáci zamotají nožku a ne-
mohou odletět. A co takhle 
letos nějakou tu lojovou dob-
rotu s dětmi vyrobit? Na in-
ternetu určitě najdete návod. 
Zvířátka vám budou vděčná 
a příjemně strávený společ-
ný čas s dětmi je k nezapla-
cení a do adventního období 
určitě patří. Přejeme krásné 
Vánoce a spoustu úžasných 
zážitků. 

Jan Matoušek,
člen spolku
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Český svaz chovatelů, ZO BranišoviceČeský svaz chovatelů, ZO Branišovice
Blíží se konec roku, a tak bych ráda zrekapitulovala 

akce pořádané a spolupořádané naším spolkem za uply-
nulých šest měsíců.

O letních prázdninách se náš spolek podílel na pořá-
dání příměstského tábora, na kterém se děti dozvěděly 
spoustu informací o koních, na kterých se mohly projet, 
blíže se seznámily s postupem líhnutí kuřátek, mohly si 
osahat a prohlédnout skořápky po vylíhnutých kuřatech 
i samotná kuřátka. Vyzkoušely si nastýlání a krmení domá-
cích zvířat. Viděly postup výroby koňských podkov, které si 
potom mohly barvami pomalovat a odnést domů.  

Poslední víkend v srpnu patřil opět naší tradiční výstavě 
drobného zvířectva. V letošním roce bylo vystaveno 101 
králíků, 42 voliér drůbeže a 74 holubů. Pro návštěvníky 
byla připravena bohatá tombola a jako vždy výborné ob-
čerstvení. Počasí nám přálo a akce se dle ohlasů vydařila. 
Výstava je za námi, ale už přemýšlíme jak vylepšit tu příští, 
a zvláště potom výstavu v roce 2026, kdy náš spolek oslaví 
60. výročí založení.

 V září krátce po výstavě se konalo celostátní kolo Ves-
nice roku (Oranžová stuha), na kterou jsme si opět nachys-
tali přehlídku našich zvířat, občerstvení od našich členů 
a tentokrát navíc ukázku uměleckého kovářství a podko-
vání koně, které komisi zaujalo asi nejvíce z celé expozice.

V říjnu začal přírodovědný kroužek, do kterého náš 
spolek „naskočil“  začátkem listopadu, kdy jsme se dětem 
věnovali dva týdny po sobě. Děti se seznámily se dvěma 
asijskými plemeny slepic – hedvábničkami a kočinkami 
v zakrslé a velké formě. Prohlédly si jejich peří, zvláštnosti 
v utváření prstů na nohou, zjistily rozdíly ve váze a další in-
formace. Při druhém setkání si děti přinesly vlastní mazlíč-

ky, například fenku, králíčka, africké šneky a pověděly nám 
ostatním zajímavosti o jejich chovu a zahrály si tematickou 
deskovou hru. 

V polovině listopadu naši členové reprezentovali spolek 
branišovických chovatelů na Celostátní výstavě drobného 
zvířectva v Lysé nad Labem. Výprava to byla velice úspěš-
ná - Ing. Karel Strouhal získal dvakrát titul Šampion České 
republiky na králíky Durynské, naše mladá chovatelka Klára 
Tulisová na své první celostátní výstavě získala na slepice 
Australky černé titul Šampiončeské republiky, Mistr České 
republiky, Vítěz plemene a pohár pro nejlépe oceněné zvíře 
mladého chovatele (víc ocenění už nebylo možné získat), 
Lydie Čajková získala dvakrát titul Mistr České republiky 
na Rýnské slepice a pižmovky, Šampion České republi-
ky na pižmovky, dvakrát vítěze plemene a dvakrát pohár 
na pižmovku a českou krůtu šedě divokou. Po letošním cho-
vatelském a výstavním maratonu nás nyní čeká zasloužený 
odpočinek, než začne nová chovatelská sezona. 

Chtěli bychom poděkovat všem za podporu našeho 
spolku, zvlášť panu starostovi, obci Branišovice a budeme 
se těšit na setkání s Vámi v příštím roce.

Krásné Vánoce a vše dobré v novém roce za spolek 
chovatelů přeje

  Lydie Čajková Pecháčková, předsedkyně spolku
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Vinařský spolek BranišoviceVinařský spolek Branišovice
Ani v druhém pololetí letošního roku jsme nezaháleli 

a viděli jsme se na celé řadě úspěšných akcí.
Pro děti jsme si připravili program v rámci letního pří-

městského tábora, kdy se po teoretickém vzdělání na téma 
hydrostatického tlaku a tlakové síly staly experty na přelé-
vání kapalin všemi možnými způsoby a po testování desí-
tek druhů nejen ovocných chutí a vůní jsou zároveň našimi 
novými mladými degustátory. Největší úspěch byl ale dle 
očekávání ve vinném sklepě, kde probíhala soutěž v nata-
hování vody koštýřem.

Ochutnat naše vína jste mohli u příležitosti Svatovavři-
neckých hodů. Těší nás váš značný zájem o naše vína 
a s účastí na hodech tedy počítáme i v následujícím roce.

Poslední prázdninový pátek byl ve znamení letošní nej-
větší brigády v rekonstruovaném obecním sklepě. S více 
než třiceti dobrovolníky z řad občanů obce jsme vystavě-
li téměř celou úhlovou stěnu v jeho zadní části. Tvárnice 
ztraceného bednění tloušťky 50 centimetrů byly armovány 
a vylity sedmi tunami betonu, který byl do sklepa dopravo-
ván ručně v kýblech. Tím samozřejmě naše úsilí v rámci 
rekonstrukce sklepa nekončí, navazující práce proběhnou 
hned v lednu příštího roku. Všem, kteří se na rekonstrukci 
sklepa jakýmkoliv způsobem podílejí, tímto moc děkujeme 
– bez Vás by to nešlo!

Začátkem září jsme se účastnili Dne pro klima, 
kde jsme aktivně řešili výrobu biouhlu a jeho využití ve vi-
nohradech a zahrádkách. Na Gulášfestu jsme si pro vás 
připravili výtečný guláš Burgund, který se těšil velké oblibě 
a v rámci hodnocení se umístil na skvělém šestém místě.

V rámci celostátního kola soutěže Vesnice roku jsme 
v součinnosti se školkou předvedli spolupráci s nejmlad-
ší generací, a to jejich vlastní výrobou čerstvé hroznové 
šťávy. Dále byl v areálu zahrádky školky představen nový, 
dětmi vysázený, vinohrad, který hned v prvním roce dosáhl 

úctyhodného vzrůstu. Program pokračoval v rekonstruova-
ném sklepě, kde se komise seznámila s postupem jednot-
livých prací. Na krčmě v Císařském sále byla námi i naším 
hostem, Ing. Jaromírem Čepičkou, CSc., předsedou Sdru-
žení znojemských vinařů, představena spolupráce našeho 
spolku v rámci obce i celého regionu.

Další tradiční akcí byla Svatomartinská husa, kdy všich-
ni místní vinaři představili vzorky svých mladých vín. Pevně 
věřím, že se nám podaří tato již nyní výtečná mladá vína fi -
nalizovat tak, abychom se s nimi mohli pochlubit široké ve-
řejnosti. A tímto vás rovnou srdečně zveme na již 45. roč-
ník naší tradiční Degustace mladých vín, která proběhne 
v pátek 23. února 2024 v Komunitním centru Branišovice.

Poslední akcí letošního roku byl naučný výlet do vinař-
ství Dočkal v Dolních Kounicích, kde jsme se podrobně 
seznámili s technologií Kvevri – kvašení a zrání vín v hlině-
ných nádobách z Gruzie. Dále jsme diskutovali problema-
tiku řízeného kvašení, tedy optimalizaci teploty pro různé 
stupně zpracování hroznů a výroby vína.

Ještě jednou vám všem děkujeme za spolupráci a přízeň, 
přejeme krásné prožití Vánoc a v novém roce jen to nejlepší! 

Michael Kunc, předseda spolku
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Rybářský spolek BranišoviceRybářský spolek Branišovice
V daném období měl náš spolek hodně aktiv. S mysli-

veckým spolkem jsme se podíleli na realizaci zážitkového 
dne příměstského tábora z Branišovic. Zážitkový den s té-
matikou „Živly“, se uskutečnil v areálu Kačáku a myslivny. 
Aktivity byly rozděleny na celkem šest stanovišť. V areálu 
rybníčku si děti vyzkoušely nahazovat udice, navazovat ry-
bářské háčky, učily se ovládat zakrmovací lodičku na dálko-
vé ovládání. Na Horním rybníku jsme si zkusili jízdu na raftu. 
V areálu myslivny děti střílely paintballovou zbraní na terče 
a byla pro ně připravena krásná prezentace myslivosti.

Začátkem srpna náš spolek  zorganizoval  pro naše mla-
dé členy dvoudenní rybolov na rybníku Rašeláku v Olbra-
movicích. Hlavním účelem bylo, aby si mladí členové zkusili 
zarybařit na větším rybníku, naučili se nové návazce a zdo-
konalili si techniky rybolovu. Dvoudenního rybolovu se zú-
častnili naši čtyři mladí rybáři pod vedením tří dospělých ry-
bářů. Bylo jim našim spolkem poskytnuto veškeré rybářské 
vybavení, krmení pro ryby a občerstvení. Počasí nám první 
den nepřálo, skoro celý den propršelo, ale i to nás neodra-
dilo a bylo celkem chyceno přes 70 kusů ryb, z nichž největ-
ší ryba byl kapr, který měl přes 90 centimetrů a vážil skoro 
16 kilogramů. Mladí rybáři byli moc nadšení a moc si užili 
rybařeni v jiném prostředí. Tímto bych chtěl moc poděko-
vat Rybářskému spolku Olbramovice za umožnění rybaření 
na Rašeláku. Velké poděkovaní patří všem našim členům, 
kteří se zúčastnili, za poskytnutý servis a realizaci.

Členové našeho spolku se poprvé zúčastnili již pátého 
ročníku Gulášfestu v Branišovicích, který se konal druhou 
zářijovou sobotu. Kuchaři našeho týmu byli Václav Mi-
šun, Josef Kališ, Ladislav Daníček a Miroslav Katolický. 
Náš tým se umístil na krásném „bramborovém“ čtvrtém mís-
tě celkem z jedenácti týmů, což je pro nováčka velký úspěch. 

Rybářský spolek se prezentoval i v celostátním kole 
o Oranžovou stuhu v soutěži Vesnice roku 2023. Ve struč-
nosti byl představen náš spolek a byla prezentována bi-
oplynová stanice s veřejným grilem, s přípravou malého 
pohoštění pro komisi.

V říjnu se na Kačáku uskutečnily přírodovědecké krouž-
ky pro děti. Naši členové ukázali dětem základní rybářské 
vybavení, rybolovné techniky, návnady a krmení pro ryby 
a proběhla malá prezentace o rybách, které žijí v našem 
rybníčku. Po skončení aktivit si děti opékaly buřty a bylo 
pro ně připraveno malé pohoštění.

Podařilo se nám zprovoznit malou bioplynovou stani-
ci, která je napojena na veřejný gril pod přístřeškem. Touto 
cestou bychom chtěli poděkovat panu Kuthanovi, vlastníkovi 
statku a bioplynové stanice v Suchohrdlech, který se s námi 
podělil o cenné zkušenosti z výroby bioplynu a poskytl nám 
základní materiál na spuštění stanice. Také jsme vybudovali 
venkovní sprchu s teplou vodou. Příští rok plánujeme rekon-
strukci skladu, kde chceme udělat nové betonové podlahy. 
V budoucnu nás čeká rekonstrukce celého rybníčku, obec 
Branišovice již pracuje na projektové dokumentaci. 

V příštím roce bychom Vás chtěli pozvat na tradiční rybář-
ské závody, které se budou konat první červnovou sobotu.

Tímto bych chtěl moc poděkovat obci Branišovice 
a všem spolkům za spolupráci a popřát vám všem krásné 
Vánoce a šťastný nový rok 2024. 

Josef Kališ, předseda spolku
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S radostí se ohlížíme za uplynulým rokem plným udá-
lostí, kde u většiny z nich nesměli chybět ani naši hasiči. 
Rok 2023 byl plný zážitků, dobrovolnictví a vzájemné spo-
lupráce, která nám umožnila posílit naši komunitu a zapojit 
se do života obce. Pomoc ostatním spolkům bereme jako 
důležitou součást naší činnosti. A nejenom spolkům našim 
– po účasti na dětském dni v Branišovicích jsme se vydali 
na pomoc s dětským dnem do Odrovic, kde jsme dětem 
pomáhali objevovat svět hasičů. V rámci soutěže Vesnice 
roku jsme rovněž přidali ruku k dílu a zejména naší hasič-
skou silou pomohli ostatním spolkům vytvořit nezapome-
nutelný zážitek pro hodnotící komisi.

S těžkým srdcem jsme se letos rozloučili s naším dlou-
holetým členem a starostou hasičů, panem Janem Pecou 
a rovněž s jeho dlouholetým kamarádem Josefem Hla-
váčkem. Na posledním rozloučení zasloužilých členů se 
vždy sejdou hasičské jednotky z širokého okolí, aby je po-
ctily a vzpomněly si na jejich oddanost a práci pro sbor.

První polovinu roku jsme završili hasičským potlachem 
na Kačáku, kde jsme kromě bohatého pohoštění přivítali 
i naše starší členy a společně se bavili do brzkých ranních 
hodin. Před samotným potlachem jsme také pomáhali Do-
minu s akcí Dětská letní noc pod stanem pro ty nejmenší, 
kde jsme připravili pro účastníky občerstvení.

Průběh roku byl plný různorodých akcí a tréninků. Hlav-
ním z nich byla stáž našich členů u profesionálních hasičů 
v Pohořelicích, která nám otevřela nové obzory a poskytla 
cenné zkušenosti. Rovněž jsme navázali přátelské vztahy 
a dozvěděli se mnoho nového.

SDH BranišoviceSDH Branišovice
ohnivé závody na čas a pro ty nejmenší bylo připraveno 
hasičské vozidlo a osvěžující soutěže s vodou. Děkujeme 
i našim kolegům z Jezeřan-Maršovic, že pro naše děti při-
chystali překážkovou dráhu.

Příměstský tábor patřil přírodním živlům a táborové 
pondělí hasičům. Zhostili jsme se živlu ohně a naše děti 
učili, jak s ním bezpečně zacházet. Vyzkoušely si různé 

Na letošních hodech jsme se neomezili pouze na účast 
při přípravě areálu a májky, ale přispěli jsme rovněž stán-
kem s občerstvením, na kterém jsme připravovali lahodné 
a vyhlášené hasičské langoše a další chutné dobroty. Tato 
iniciativa přispěla nejenom k atmosféře hodové zábavy, ale 
díky Vašemu zájmu i do hasičské kasy. Proto i díky vám 
jsme mohli opět zakoupit nové vybavení pro naši činnost. 
V gastronomické oblasti se náš spolek rovněž účastnil 
i podzimního Gulášfestu, kde jste mohli ochutnat náš se-
gedínský guláš s domácím knedlíkem.

Svatomartinskou zábavu sice provázela neočekávaná 
situace, když nám kapela ze zdravotních důvodů nemohla 
zahrát, avšak díky skvělému tipu jsme našli náhradu, která 
předvedla úžasný výkon. Atmosféra byla báječná, lidé se 
skvěle bavili a my jsme se postarali i o jejich občerstvení. 
S touto tradicí bychom chtěli pokračovat i v příštích letech.

Naše činnost však není pouze o společenských akcích, 
ale také se věnujeme pravidelné údržbě hasičské techniky 
a kondičním cvičením. Podzimní tréninkovou sezónu jsme 
zakončili nácvikem hasičského zásahu s použitím žebříku, 
po družstvech a na čas. Vzhledem k tomu, že nám byla 
z rozhodnutí ředitelství Hasičského záchranného sboru  
odejmuta technická pomoc, zbývají nám pouze eventuální 
velké požáry, povodně a jiné mimořádné události. Pro tyto 
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TJ Sokol BranišoviceTJ Sokol Branišovice
 Přípravu na novou sezónu si někteří borci zpestřili tur-

najem v malé kopané ve Vedrovicích, kde jsme obsadili 
krásné čtvrté místo. Samozřejmě jsme i poctivě trénova-
li a čekal nás přípravný zápas s Jiřicemi. Ten se odehrál 
na hřišti v Jiřicích a trenér zkoušel různé hráče na různých 
pozicích. Místy to tedy vůbec nepřipomínalo fotbal, ale di-
váci, kteří přišli na utkání, se dočkali celkem deseti gólů, 
které si oba celky rozdělily mezi sebe. Zápas tedy skončil 
remízou 5:5.

Do nové sezóny jsme vstupovali plni optimismu, protože 
jednou ty špatné výsledky musely skončit. K týmu se připo-
jil Kuba Petráš, Lukáš Svojsík a Kuba Myška. Vše tak hrálo 
v náš prospěch. Hned první utkání v Lesonicích ukázalo, 
že by to opravdu mohlo fungovat a ačkoliv jsme prohráli 
3:2, výkon to nebyl vůbec špatný. Další týden však přišla 
pořádně studená sprcha a prohra 1:5 s Olbramovicemi B, 
zápas se vůbec nevyvedl. Následovala povinná výhra pro-
ti Moravskému Krumlovu C 3:0. Další zápas proti Horním 
Kounicím nebyl opět vůbec povedený a soupeř v poslední 
minutě zápasu otočil skóre na svou stranu a zvítězil 4:3. 
Po tomto zápase se však jazýček vah otočil v náš prospěch 
a následující čtyři zápasy proti Bohuticím, Skalici, Petrovi-
cím a Tavíkovicím jsme vyhráli. Hlavně výhra v Petrovicích 
2:1 byla velmi cenná a vybojovaná. Nutno také podotknout, 
že Tavíkovice i přes jasnou prohru 11:0 podaly srdnatý vý-
kon a nevzdaly se, i když hrály v devíti. Následující utkání 
v Rakšicích už však bylo mnohem těžší. Na podmáčeném 
hřišti se hrálo velmi obtížně a po individuálních chybách 

jsme odjížděli s prohrou. Další zápas v Rybníkách měl být 
dle tabulky také jasnou záležitostí. Nakonec z toho byl těž-
ce získaný výsledek 2:0 a povinné tři body. Poslední zá-
pas podzimu jsme odehráli doma s Loděnicemi. Přišlo nás 
podpořit ohromné množství lidí a atmosféra byla fantastic-
ká. Hra tomu však úplně neodpovídala a soupeř tak odjel 
domů s jedním bodem za remízu 1:1. Celkově jsme podzim 
zakončili na krásném pátém místě se skóre 33:20. Mezi 
střelce se zapsali: Tomáš Habrle – 9 gólů, Michal Hověz, 
Kuba Petráš – 7 gólů, Radim Soural, Vítek Kříž – 2 góly. 
Honza Škůrek, Vašek Šťastný, Honza Chowaniok, Michal 
Potůček a Kuba Myška vstřelili po jednom gólu. Jeden gól 
nám soupeř daroval, když zaskóroval do vlastní branky. 

O prázdninách se také uskutečnil tradiční nohejbalový 
turnaj trojic. Účast byla velice hojná a atmosféra přátel-
ská. Dorazilo i mnoho týmů, které nebyly složeny z hráčů 
z Branišovic, což bylo velice překvapivé, ale první místo 
nakonec stejně skončilo v rukou domácích. Turnaj ovládla 
trojice ve složení – Honza Škůrek, Petr Holátko a Tomáš 
Habrle. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem fanouškům 
za projevenou podporu, Rudovi Tomečkovi starajícímu se 
o občerstvení a Zdeňkovi Salšovi s Michalem Řeřuchou, 
kteří nám vypomáhali ve výčepu během zápasů. Zároveň 
bych chtěl všechny pozvat na Silvestrovský fotbálek, který 
se uskuteční 31. prosince na místním víceúčelovém hřišti 
od 10:00.

Václav Šťastný

případy neustále trénujeme a je nás dostatek, abychom 
byli vždy připraveni k výjezdu.

Závěrem bychom Vás tímto rádi pozvali na nadcháze-
jící události. Na začátku roku plánujeme Výroční valnou 
hromadu, která se bude konat 13. ledna v 16:00, čímž jsou 
všichni naši členové zváni. Ale ani naši občané nepřijdou 
zkrátka, jelikož vzápětí se mohou těšit na tradiční Hasičský 
ples, který se uskuteční 17. února. Zahraje opět oblíbená 
kapela Freeband a můžete se těšit na bohatou tombolu 
i fotokoutek. A pokud vaše dvorky trápí hromady kovového 
šrotu, na Den země, v rámci akce Ukliďme Česko, budou 
hasiči provádět svoz kovového odpadu.

Na jaře se můžete těšit na okrskové kolo závodů v ha-
sičském sportu, kde pořadatelskou obcí budou Branišovice. 
Naším cílem je zlepšit čas, který jsme dosáhli v minulém 
roce, a jsme odhodláni k intenzivnímu tréninku a přípravě. 
Doufáme, že naše snaha bude viditelná a že nás přijdou 
místní obyvatelé podpořit nejenom v závodění, ale také vy-
užít občerstvení, které pro ně na hřišti plánujeme.

Sbor dobrovolných hasičů Branišovice vám děkuje 
za vaši podporu a přejeme šťastný a bezpečný vánoční 
čas. Buďte šťastní, ať vánoční svátky přinesou do vašich 
srdcí jen to nejlepší.

    Přemysl Valový, člen sboru
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TJ Olbramovice TJ Olbramovice – oddíl národní házené– oddíl národní házené
Loňskou sezónu 2022/23 jsme završili 16. června 2023 

sportovní ukončenou, na které nechyběly zábavné hry 
a zápasy dětí proti rodičům. 

Po měsíční prázdninové odmlce jsme zahájili sezónu 
2023/2024. V tomto soutěžním roce jsme přihlásili celkem 
pět družstev, které se účastní jak hlavní soutěže, tak zim-
ních halových turnajů.

Mladším žákyním se na podzim dařilo, se skórem 94:39 
získalo družstvo stříbrnou pozici. Věříme, že toto umístění 
obhájí také na jaře a zajistí si tak postup na Pohár České 
republiky.

Starší žákyně A sehrály celou řadu vyrovnaných utká-
ní, o třetí místo v konečné tabulce družstev se dělí hned 
se dvěma dalšími týmy. O konečném pořadí rozhodne jar-
ní sezóna. Starší žákyně B jsou týmem složeným z dívek 
nově příchozích do této hráčské kategorie a hráček, které 
ještě hrají za mladší žákyně. Cílem je, aby tyto hráčky zís-
kaly více herních zkušeností. V konečné tabulce družstev 
obsadilo družstvo předposlední místo.

Dorostenky se v podzimní části soutěže umístily 
na čtvrtém místě se skórem 88:133. Na halovém turnaji vy-
bojovaly třetí příčku a zajistily si postup do Zimní halové ligy. 

Družstvo žen jsme přihlásili po několikaleté odmlce, 
což je na hře rozhodně znát. Je tvořeno jednak hráčka-
mi, které se k házené opět vrátily a jednak dorostenkami. 
Na podzim pouze jedenkrát vyhrálo a v konečné tabulce 
družstev obsadilo poslední osmé místo. 

V této sezóně jsme připraveni ještě pořádně makat, 
abychom vybojovali co nejlepší umístění. Tak nám držte 
pěsti a přijďte nás podpořit! Rozpis jarní sezóny zveřejníme 
koncem února na našich facebookových stránkách. 

Mgr. Pavlína Hauerlandová
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Adventní zamyšleníAdventní zamyšlení
Jednoho dne přišel svatý Petr za Pánem Bohem a říká: 

„Pane Bože, už se nemohu dívat na to, co se na té zemi děje. 
Lidé se hádají, nadávají si, ubližují si, vraždí se… Co to je 
válek a nenávisti… Pane Bože, co s tím budeme dělat?“ Pán 
Bůh se usmál a řekl: „Lidi jsem stvořil tak, že každý dostal 
o kolečko navíc, a to svobodnou vůli. Když každému z nich 
to kolečko vezmeš, ani ty bílé lilie už nikdy nebudou vonět…“  

Říkáme, že advent je časem, kdy se máme připravo-
vat na Vánoce, na oslavu narozenin toho, který vrchovatě 
naplňuje slovo láska. A můžeme říci, že většina z nás Vá-
noce chce prožít se svými nejbližšími, s těmi, kterých si 
vážíme. Aby ta oslava byla dokonalá, přejeme si, aby vše 
kolem nás bylo hezké nejen v našem domově, ale i venku 
za okny. Říkáme, aby ta vánoční nálada byla dokonalá. 
Před pár dny jsem se ptal dětí, co by si přály pod stro-
mečkem, co by jim udělalo největší radost. Přihlásila se 
dívenka a se slzami v očích řekla: „Aby se naši nehádali, 
aby u nás doma bylo hezky…“

Bůh nám dal svobodnou vůli, abychom se svobod-
ně mohli rozhodnout pro dobro, či zlo. A do toho našeho 
rozhodování, nijak nezasahuje. Vše, tedy i důsledky na-
šich rozhodnutí, nechává jen na nás, na našem svědomí.  
A tak co my? My všichni s naším rozhodováním a našimi 
postoji, jaký dárek můžeme nabídnout?  To jediné, co má 
smysl pro to dítě v jesličkách, je dát kus, nebo alespoň kou-
sek, toho svého JÁ…

Bože, Ty můj příteli, kamaráde, Ty mne znáš a víš, 
že nejsem dokonalý/á, a mám své chyby. Ale prosím, dej 
mi sílu, abych se snažil/a o to, že svět kolem mě, bude 
alespoň trošku vonět a bude hezčí a to nejen o letošních 
Vánocích…

   - pe -

Rozpis bohoslužeb v kostele svatého Vavřince
24. prosince v 9:00 a v 20:00 hod. „půlnoční“
25. prosince v 9:00 hod.


